
 
                Informace starosty 

±łȌŜƴƝ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴŞΣ ǊłŘ ōȅŎƘ ǾłƳ ƴŀ Ȋŀőłǘƪǳ ǇƻǇǌłƭ 
ǾǑŜŎƘƴƻ ƴŜƧƭŜǇǑƝ Ǿ ǊƻŎŜ нлно ŀ ƘƭŀǾƴŠ ǎǘłƭŜ ǇŜǾƴŞ ȊŘǊŀǾƝΦ 
bƻǾȇ Ǌƻƪ ǎŜ ƴłƳ ǊƻȊŜōŠƘƭ ƴŀǇƭƴƻΣ ŀ ƛ zastupitelstvo se 
ōŠƘŜƳ ƭŜŘƴŀ ǎŜǑƭƻ ŘǾŀƪǊłǘ ƴŀ ǇǊŀŎƻǾƴƝƳ ƧŜŘƴłƴƝΦ tǊǾƴƝ 
ƧŜŘƴłƴƝ ōȅƭƻ ƴŀ Ȋŀőłǘƪǳ Ǌƻƪǳ ŀ ƘƭŀǾƴƝƳ ǘŞƳŀǘŜƳ ōȅƭƻ 
ǇǌŜŘǎǘŀǾŜƴƝ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾǳ ǊǻȊƴŞ ŦłȊŜ ǇǌƝǇǊŀǾ ƛƴǾŜǎǘƛŎΣ 
ƪǘŜǊŞ ȊŀǇƻőŀƭȅ ƧƛȌ ƳƛƴǳƭŞ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾƻ ŀ ǘŀƪŞ ƻǘŜǾǌŜƴƝ 
ƛƴǾŜǎǘƛőƴƝŎƘ ȊłƳŠǊǻΣ ƪǘŜǊŞ ƧŜ Ȋŀ ǇƻǘǌŜōƝ ȊŀőƝǘ ǌŜǑƛǘ ŦƻǊƳƻǳ 
ǇǊƻƧŜƪǘƻǾȇŎƘ ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎƝ ǘŀƪΣ ŀōȅŎƘƻƳ ōȅƭƛ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƛ 
ǘȅǘƻ ǇǊƻƧŜƪǘȅ ǊŜŀƭƛȊƻǾŀǘ ǇƻƳƻŎƝ ŘƻǘŀőƴƝŎƘ ǘƛǘǳƭǻΦ 
½łƳŠǊŜƳ ǘŞǘƻ ǇǊŀŎƻǾƴƝ ǇƻǊŀŘȅΣ ōȅƭŀ ŘƻƘƻŘŀ ƻ 
ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝƳ ǾƻƭŜōƴƝƳ ƻōŘƻōƝΦ 5ǊǳƘł ǇǊŀŎƻǾƴƝ ǇƻǊŀŘŀΣ 
ƪǘŜǊł ǎŜ ƪƻƴŀƭŀ ƻ őǘǊƴłŎǘ ŘƴƝ ǇƻȊŘŠƧƛΣ ǎŜ ȊŀōȇǾŀƭŀ 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝƳƛ ƴłǾǊƘȅ ƴŀ ǇǊƻƧŜƪǘƻǾŞ ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎŜ ŀ 
ƴłǎƭŜŘƴȇ ŘŀƭǑƝ ǇƻǎǘǳǇΦ tƻŘǊƻōƴƻǎǘƛ ƪ ŘŀƴȇƳ ȊłƳŠǊǻƳ 
ōǳŘŜ ǎŎƘǾŀƭƻǾŀǘ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾƻ ƴŀ ȊŀǎŜŘłƴƝΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ 
ōǳŘŜ ƪƻƴŀǘ ǾŜ ǎǘǌŜŘǳ ннΦнΦнлно ƻŘ мт ƘƻŘƛƴ Ǿ ȊŀǎŜŘŀŎƝ 
ƳƝǎǘƴƻǎǘƛ ƻōŜŎƴƝƘƻ ǵǌŀŘǳΦ tƻ ǎŎƘǾłƭŜƴƝ ōǳŘŜ ǾǑŜ 
ǇƻŘǊƻōƴŠƧƛ ǊƻȊŜǇǎłƴƻ Ǿ ǇǌƝǑǘƝƳ ȊǇǊŀǾƻŘŀƧƛΦ 

hŘ моΦ нΦ нлно ōȅƭ ȊǊǳǑŜƴ Ǉƻ ŘƻƳƭǳǾŠ ǎ panem doktorem 
[ƛǎƛŎƪȇƳ ǊŜȊŜǊǾŀőƴƝ ǎȅǎǘŞƳΦ ¢ƻ ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ƴŜōǳŘŜ 
ƳƻȌƴŞ ǎƛ ǊŜȊŜǊǾƻǾŀǘ őŀǎΦ  
! ǘŜř ƴŠŎƻ ǇǌƝƧŜƳƴŠƧǑƝƘƻΣ пΦоΦнлно ƻŘ нл ƘƻŘƛƴ ƴłǎ őŜƪł 
ƻōŜŎƴƝ ǇƭŜǎ ŀ Ƨł ǾłƳ ǾǑŜƳ ŘŠƪǳƧƛΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎǘŜ Ȋŀ ƴŜŎŜƭȇ 
ǘȇŘŜƴ ǾȅƪƻǳǇƛƭƛ ŎŜƭȇ ǎłƭΣ ǘŀƪȌŜ ƧŜ ƧƛȌ ǾȅǇǊƻŘłƴƻΗΗΗ 5ŠƪǳƧƛ 
ǾǑŜƳ ǇŀǊǘƴŜǊǻƳΣ ƪǘŜǌƝ ǇƻŘǇƻǌƛƭƛ ƴłǑ ǇƭŜǎΣ ŀ ǇǊƻǘƻ ƳƻƘƻǳ 
ōȇǘ ƛ ƘƻŘƴƻǘƴŠƧǑƝ ŎŜƴȅΦ 5ŠƪǳƧŜƳŜΦ  
5ŀƭǑƝ ŀƪŎƝΣ ǘŜƴǘƻƪǊłǘ ǇǊƻ ŘŠǘƛΣ ƧŜ ōƭƝȌƝŎƝ se Noc 
s !ƴŘŜǊǎŜƴŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ƪƻƴł омΦ оΦ нлно ŀ ƻŘ сΦ оΦ нлно 
ǎǾŞ ǊŀǘƻƭŜǎǘƛ ƳǻȌŜǘŜ ƴŀƘƭłǎƛǘ ƴŀ ƻōŜŎƴƝƳ ǵǌŀŘǳ ƻǎƻōƴŠΣ 
őƛ ǘŜƭŜŦƻƴƛŎƪȅ ŀ ƴłǎƭŜŘƴŠ ōǳŘŜǘŜ ƛƴŦƻǊƳƻǾłƴƛ ŦƻǊƳƻǳ 
{a{ ƻ ǇƻŘǊƻōƴƻǎǘŜŎƘΦ 5ǻƭŜȌƛǘŞ ƴŀƘƭłǎƛǘ ƧƳŞƴƻΣ ǾŠƪ ŀ 
kontakt na jednoho z ǊƻŘƛőǻΦ bƻŎ s Andersenem bude 
Ƨŀƪƻ ƪŀȌŘȇ Ǌƻƪ ǇǊƻōƝƘŀǘ Ȋ Ǉłǘƪǳ ƴŀ ǎƻōƻǘǳ ƴŀ ƻōŜŎƴƝƳ 
ǵǌŀŘǳΦ bƛŎ ǎŜ ƴŜǇƭŀǘƝ ŀ ƧƝŘƭƻ ōǳŘŜ Ǉƻ ŎŜƭƻǳ Řƻōǳ ȊŀƧƛǑǘŠƴŞΦ 
tǊƻƎǊŀƳ ōǳŘŜ ǇŜǎǘǊȇ ǇƻŘ ȊłǑǘƛǘƻǳ ƴŀǑƝ ƪƴƛƘƻǾƴȅΦ 
tǌŜƧƛ ǾǑŜƳ ƪǊłǎƴŞ Řƴȅ ŀ ŘŠǘŜƳ ƘŜȊƪŞ ƧŀǊƴƝ ǇǊłȊŘƴƛƴȅΣ ±łǑ 
ǎǘŀǊƻǎǘŀ 5ŀǾƛŘ YłŘƴŜr 
 

th½±#bY! N! ½!{95#bN ½!{¢¦tL¢9[® 
±łȌŜƴƝ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴŞΣ ǊłŘŀ ōȅŎƘ ±łǎ ǇƻȊǾŀƭŀ ƴŀ пΦ ȊŀǎŜŘłƴƝ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƪƻƴł ǾŜ ǎǘǌŜŘǳ 22.2. 2022 od 17.00 
hod. v ȊŀǎŜŘŀŎƝ ƳƝǎǘƴƻǎǘƛ hōŜŎƴƝƘƻ ǵǌŀŘǳΦ 
IƭŀǾƴƝƳƛ ōƻŘŜƳ ƴŀ ȊŀǎŜŘłƴƝ ōǳŘŜ ȊŀƧƛǎǘŞ ƻǘŜǾǌŜƴƝ ŘƻǘŀőƴƝƘƻ ǘƛǘǳƭǳ ƴŀ ǇǊƻƧŜƪǘ ŀ ƘȅŘǊƻƎŜƻƭƻƎƛŎƪȇ ǇǊǻȊƪǳƳ 
ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴƝŎƘ őƛǎǘƝǊŜƴ ƻŘǇŀŘƴƝŎƘ ǾƻŘΦ  Wŀƪƻ ŘŀƭǑƝ ŘǻƭŜȌƛǘŞ ƧŜ ǾȇōŠǊ Ȋ ƴŀōƝŘŜƪ ƴŀ ȊǇǊŀŎƻǾłƴƝ ǇǊƻƧŜƪǘƻǾŞ ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎŜ 
αwŜƪƻƴǎǘǊǳƪŎŜ {ƻƪƻƭƻǾƴȅάΦ aŠƭŀ ōȅ ǎŜ ǘŀƪŞ ǎŎƘǾłƭƛǘ ǎƳƭƻǳǾŀ ƪ ȊŀƧƛǑǘŠƴƝ ǇƻǌƝȊŜƴƝ ¨ȊŜƳƴƝƘƻ ǇƭłƴǳΦ błǎƭŜŘǳƧƝ 
ǾȅǇǊŀŎƻǾŀƴŞ ƴłǾǊƘȅ ±ŜǌŜƧƴƻǇǊłǾƴƝŎƘ ǎƳƭǳǾ ǇǊƻ ǾǑŜŎƘƴȅ ǎǇƻƭƪȅΣ ƪǘŜǊŞ ƻŘŜǾȊŘŀƭȅ ǎǾŞ ȌłŘƻǎǘƛΦ bŜŎƘȅōƝ ŀƴƛ ȌłŘƻǎǘƛ ƴŀ 
prodej pozemku a pachtu. 
tǊǾƴƝƳ ōƻŘŜƳ  ȊŀǎŜŘłƴƝ Ƨǎƻǳ ǘŀƪŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜΣ ƪŘŜ ±łǎΣ Ƨŀƪƻ ǇƻƪŀȌŘŞΣ ōǳŘŜ Ǉŀƴ ǎǘŀǊƻǎǘŀ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀǘ ƻ ŀƪǘǳłƭƴƝƳ ŘŠƴƝ 
v ƻōŎƛΦ  bŀ ȊłǾŠǊ ȊŀǎŜŘłƴƝ ōǳŘŜ ƻǘŜǾǌŜƴŀ ŘƛǎƪǳǎŜΣ ƪŘŜ ƳǻȌŜǘŜ ǾȊƴŞǎǘ ±ŀǑŜ ǇǌƛǇƻƳƝƴƪȅΣ ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ  őƛ ǇƻŎƘǾŀƭȅΦ J 
¢ŠǑƝƳ ǎŜ ƴŀ ±łǎ                                                                                                                                                  ±ƭŀŘƛƳƝǊŀ ¢ƻƴŘǊƻǾł 
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h.2!{bNY  twh h./9 bh±# ±9{ ± Ihw#/IΣ aLY¦[h±L/9Σ abN~9Y ! [9{b#     1,2/2023         

2,32,3/2022 11/11/2021 

bh±# ±9{ ± Ihw#/I - V9{bL/9 ¨{¢9/Y;Ih Yw!W9 whY¦ нлмм 

¦th½hwb=bN twh t!/L9b¢¸ a¦5wΦ [L{L/Y;Ih 
ĀėǤŁƃŤ ƦĖĳŢŁƃƷŢ ¬ìDƪ͔ £ŢƮŢĳŵłŞƌ͎ ƦƌĵŤƃĖŲŁ ̖͔̚ 2. 2023  ƮŁ ƾǤ ŵ ƃėǒưƷńǒń ƌƪĹŢƃĖĳŁ 
ƃŁİƾĹŁƷŁ ƌİŲŁĹƃėǒĖƷ͔ ¹ƪĹŢƃĖĵƃŤ ĹƌİĖ ǢǐƮƷėǒė İŁǢŁ ǢƀńƃǙ͔ ¯Ė ƬĖĹƾ ƦǐŲĹŁƷŁ ƦƌĹŸŁ 

ƦƌƬĖĹŤ ƦƬŤĳŞƌĹƾ͎ ƃŁİƌ ĹŸŁ ƾƪĵŁƃŤ ŸłŵĖƬŁ͔  ¯ŁŲİŸŢǤưŤ ƷŁƪƀŤƃǙ ƌƪĹŢƃĖĳŁ͍  
3. 3., 17. 3., 14. 4., 21. 4., 12. 5., 26. 5., 9. 6., 23. 6. 2023  



 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
ah¿bh{¢ h.W95b#bN a9b~N/I b#5h. b! 
Yha¦b#[bN h5t!5 όőŜǊƴŞ ƴłŘƻōy) 

±łȌŜƴƝ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴŞΣ ǊłŘŀ ōȅŎƘ ±łǎ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƭŀΣ ȌŜ ƧŜ 
ƳƻȌƴƻǎǘ ǇǌƛǎǘŀǾŜƴƝ ƳŜƴǑƝ ƴłŘƻōȅ ƴŀ ƪƻƳǳƴłƭƴƝ ƻŘǇŀŘΦ 
aƻƳŜƴǘłƭƴŠ ƳŀƧƝ ƳŀƭŞ őŜǊƴŞ ƴłŘƻōȅ ƻōǎŀƘ  мнл ƭΦ bƻǾł 
ƴłŘƻōŀ Ƴł ƻōǎŀƘ ул ƭΦ  błŘƻōȅ ǎŜ ƳǳǎƝ ƻōƧŜŘƴŀǘ Ǿ ǳǊőƛǘŞƳ 

pƻőǘǳΣ ǇǊƻǘƻ ƧŜ ƴǳǘƴŞ ǾŠŘŠǘΣ ƪŘƻ ōȅ ƻ ƴŠ ƳŠƭ ȊłƧŜƳΦ 
błŘƻōȅ Ƨǎƻǳ ǇǌŜǾłȌƴŠ ǳǊőŜƴȅ ǇǊƻ ǎǘŀǊǑƝ ƻōőŀƴȅ őƛ ƻǎƻōȅ 
ȌƛƧƝŎƝ ǎŀƳƛΦ ± ǇǌƝǇŀŘŠ ȊłƧƳǳ ƪƻƴǘŀƪǘǳƧǘŜ ǇǊƻǎƝƳ h¨ bƻǾł 

Ves v IƻǊłŎƘΦ ¢ŜƭΦ 476 113 156 

PROGRAM 4. ZASEDĆNĉ ZASTUPITELSTVA OBCE 

NOVĆ VES V HORĆCH, 

  22. 2. 2023 od 17.00 hodin 
v  zasedac² m²stnosti na  OĐ Nov§ Ves v Hor§ch 

 

 1. ¨ǾƻŘ 

2. błǾǊƘ ƴŀ ǎŎƘǾłƭŜƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ƧŜŘƴłƴƝ ǾőŜǘƴŠ ǳǊőŜƴƝ 
ȊŀǇƛǎƻǾŀǘŜƭŜ ŀ ƻǾŠǌƻǾŀǘŜƭŜ ȊłǇƛǎǳ 

3. Informace starosty 

4. WƳŜƴƻǾłƴƝ ǾŜƭƛǘŜƭŜ  W{5I Ǿ bƻǾŞ ±ǎƛ Ǿ IƻǊłŎƘ 

5. 5ƻǘŀőƴƝ ǇǊƻƎǊŀƳ ƻōŎŜ b±ǾI ƴŀ tǊƻƧŜƪǘ ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴƝŎƘ őƛǎǘƝǊŜƴ 
ƻŘǇŀŘƴƝŎƘ ǾƻŘ Ǿ aƛƪǳƭƻǾƛŎƝŎƘ 

6. {ƳƭƻǳǾŀ ƻ ŘƝƭƻ ƴŀ ƻǇǊŀǾǳ ƘǌōƛǘƻǾƴƝ ȊŘƛ 

7. ¿łŘƻǎǘ ƻ ǇŀŎƘǘ ǇΦǇΦőΦ ппсκмΣ aƴƝǑŜƪ 

8. ¿łŘƻǎǘ ƻ ǇǊƻŘŜƧ őłǎǘƛ Ȋ ǇΦǇΦőΦ мостκмтΣ ŘƭŜ ƻǇƭƻŎŜƴƝ 

9. tǌƝƪŀȊƴƝ ǎƳƭƻǳǾŀ ƪ ȊŀƧƛǑǘŠƴƝ ǇƻǌƝȊŜƴƝ ¨ȊŜƳƴƝƘƻ Ǉƭłƴǳ b±ǾI 

10. ¦ǎƴŜǎŜƴƝ ƻ ȊǇǊŀŎƻǾłǾłƴƝ ŘƻǑƭȇŎƘ  ȌłŘƻǎǘƝ ƴŀ ȊƳŠƴǳ 
v ̈ ȊŜƳƴƝƳ Ǉƭłƴǳ 

11. /ŜƴƻǾŞ ƴŀōƝŘƪȅ ƴŀ ȊǇǊŀŎƻǾłƴƝ ǇǊƻƧŜƪǘƻǾŞ Řƻƪumentace ς 
Rekonstrukce Sokolovny 

12. {ƳƭƻǳǾŀ ƻ ŘƝƭƻ ƴŀ ǇǊƻƧŜƪǘƻǾƻǳ ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎƛ ς Rekonstrukce 
Sokolovny 

13. 5ƻŘŀǘŜƪ őΦ мп ǎ firmou Marius Pedersen 

14. ±ŜǌŜƧƴƻǇǊłǾƴƝ ǎƳƭƻǳǾŀ  ƻ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘƝ ŘƻǘŀŎŜΣ {I 2a{ -  SDH  
NVvH 

15. ±ŜǌŜƧƴƻǇǊłǾƴƝ ǎƳƭƻǳǾŀ ƻ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘƝ ŘƻǘŀŎŜΣ ¢ǾƻǌƛƭƪȅΣ ȊΦǎΦ 

16. ±ŜǌŜƧƴƻǇǊłǾƴƝ ǎƳƭƻǳǾŀ ƻ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘƝ ŘƻǘŀŎŜΣ {Y YǊǳǑƴƻƘƻǌƝΣ 
z.s. 

17. ±ŜǌŜƧƴƻǇǊłǾƴƝ ǎƳƭƻǳǾŀ ƻ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘƝ ŘƻǘŀŎŜΣ ¢W {ƻƪƻƭΣ ȊΦǎΦ 
NVvH 

18. ¿łŘƻǎǘ ƻ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘƝ ŘƻǘŀŎŜ ƴŀ Ǌƻƪ нлноΣ aȅǎƭƛǾŜŎƪȇ ǎǇƻƭŜƪ ŀ 
ƴłǾǊƘ ±ŜǌŜƧƴƻǇǊłǾƴƝ ǎƳƭƻǳǾȅ 

19. wƻȊǇƻőǘƻǾł ȊƳŠƴŀ őΦ мκнлно 

20. ±ŜǌŜƧƴƻǇǊłǾƴƝ ǎƳƭƻǳǾŀ ƻ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘƝ ŘƻǘŀŎŜΣ aȅǎƭƛǾŜŎƪȇ ǎǇƻƭŜƪ 
NVvH 

21. Diskuse 

22. ½łǾŠǊ 

 
 
 
 

 

IǳǊŀƧƻǾł DŜǊǘǊǳŘŀ                         82 
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TJ Sokol bƻǾł ±Ŝǎ Ǿ IƻǊłŎƘ 

ȊǾŜ ƴŀ Ǿŀƭƴƻǳ ƘǊƻƳŀŘǳΣ ƪǘŜǊł 

se uskutŜőƴƝ v ǇłǘŜƪ 

 3. 3. 2023 od 16 h 
v ǎƻƪƻƭƻǾƴŠΦ ½ǾŜƳŜ ǾǑŜŎƘƴȅ 

őƭŜƴȅ ƛ ƴŜőƭŜƴȅΦ 

 



 
 

tǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜƳŜ ±łƳ ƴƻǾŞ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭŜ 
1. WǎǘŜ αƴƻǾłőƪŜƳά ǾŜ ŦǳƴƪŎƛ ƻōŜŎƴƝƘƻ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭŜΦ ¦Ȍ ƧǎǘŜ 

se stihl ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ǎŜȊƴłƳƛǘ ǎ ǘƻǳǘƻ ǇǊŀŎƝΣ ǎ ǘƝƳΣ Ŏƻ ±łǎ 

őŜƪłΚ 

5ƻƳƴƝǾłƳ ǎŜΣ ȌŜ ƴŀ ǘƻ ǎŜȊƴłƳŜƴƝ ǎŜ ǾǑƝƳΣ őƝƳ ǎŜ Ƴł 

ȊŀōȇǾŀǘ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾƻΣ ōǳŘŜ ǘǌŜōŀ ƧŜǑǘŠ ƻ ƴŠŎƻ ŘŜƭǑƝ őŀǎΦ 

¢ŠŎƘ ƴŠƪƻƭƛƪ ƳŠǎƝŎǻ ƻŘ Ȋŀőłǘƪǳ ƳŀƴŘłǘǳ ƧǎƳŜ ŀƭŜ ƳŠƭƛ 

ƳƻȌƴƻǎǘ ǎŜ ǎŜȊƴłƳƛǘΣ ŘƝƪȅ Ǉŀƴǳ starostovi, s ƻōŎƝ ŀ 

majetkem obce, s ǵƪƻƭȅ ŀ ǇǊƻƧŜƪǘȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƴŜǎǘƛƘƭȅ 

ŘƻǌŜǑƛǘ Ǿ ƳƛƴǳƭŞƳ ƻōŘƻōƝ ƴŜōƻ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ Ǿ Ǉƭłƴǳ ƧƛȌ ŘŜƭǑƝ 

ŘƻōǳΦ ¢Ŝř ōǳŘŜ ǇǊƻǎǘƻǊ ǎŜ ƻŘ ǘƻƘƻǘƻ ƻŘǊŀȊƛǘ ŀ ǇǌƛǇǊŀǾƛǘ 

Ǉƭłƴ ŀ ȊłƳŠǊȅ ƴŀ ŘŀƭǑƝ ǊƻƪȅΦ 

2. /ƻ ƻőŜƪłǾłǘŜ ±ȅ ƻǎƻōƴŠ ƻŘ Ǿȇƪƻƴǳ ŦǳƴƪŎŜΚ /ƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ 

ŘƻŎƝƭƛƭΚ /ƻ ƧŜ ±łǑ ƘƭŀǾƴƝ ŎƝƭΚ 

włŘ ōȅŎƘ ǎŜ ǾŠƴƻǾŀƭ ƻōƭŀǎǘƛ ǑƪƻƭǎǘǾƝ ŀ ǾŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǎŜ 

ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭƛ ŀ ȊǌƛȊƻǾŀǘŜƭŜƳ Ǒƪƻƭȅ ŀ ǑƪƻƭƪȅΣ ƪǘŜǊƻǳ ƴŀǾǑǘŠǾǳƧƝ 

ŘŠǘƛ Ȋ ƴŀǑƝ ƻōŎŜΣ ƴŀǑŜƭ ǎƘƻŘǳ ŀ ƳƻŘŜƭ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŞƘƻ 

ǊƻȊǾƻƧŜ ŀ ǳŘǊȌƛǘŜƭƴƻǎǘƛ ƧŜƧƝ ŜȄƛǎǘŜƴŎŜΦ  

3. WŜ ƴŠŎƻΣ Ŏƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ ǇǊƻǎŀŘƛƭΣ ŀƭŜ ȊŀǘƝƳ ƴŀ ǘƻƳ ƴŜƴƝ 
shoda s ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭƛΚ  
V ǘǳǘƻ ŎƘǾƝƭƛ ƴƛŎ ǘŀƪƻǾŞƘƻ ƴŜǾƛŘƝƳΦ 

4. !ƴƎŀȌǳƧŜǘŜ ǎŜ Ǿ ƻōŎƛ ƴŠƧŀƪ ƴŀŘ ǊłƳŜŎ ȊŀǎŜŘłƴƝ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΚ bŀǇǌΦ ǾŜ ǎǇƻƭŎƝŎƘΣ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƛŎƪł őƛƴƴƻǎǘ ŀǇƻŘΦ 
tǌƝƳƻ ŀ ŀƪǘƛǾƴŠ Ǿ ƻōŎƛ ǵǇƭƴŠ ƴŜΦ 5ƭƻǳƘƻŘƻōŠ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎǳƧŜƳŜΣ Ƨŀƪƻ ƳƻǎǘŜőǘƝ ǎƪŀǳǘƛΣ ǎ ƻōŎƝ ƴŀ ǇǌŜŘłǾłƴƝ 
.ŜǘƭŞƳǎƪŞƘƻ ǎǾŠǘƭŀΦ  

5. WŀƪŞ ƻƪƻƭƴƻǎǘƛ ±łǎ ǇǌƛǾŜŘƭȅ ƪ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀǘΚ YŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ƳƴŜ ƻǎƭƻǾƛƭ Ǉŀƴ ǎǘŀǊƻǎǘŀΦ 5ǻǾƻŘŜƳ 

ƴłǎƭŜŘƴŞƘƻ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀǘ ōȅƭŀ ǇǊłǾŠ ǘŜƘŘŜƧǑƝ ǎƛǘǳŀŎŜ ǘȇƪŀƧƝŎƝ ǎŜ ǑƪƻƭȅΣ ǎƴŀƘŀ ǇƻƳƻŎ Ǿ ƻōŎƛ ƴŀǇǌΦ 

s ŘƻǘŀőƴƝƳ ƳŀƴŀƎŜƳŜƴǘŜƳΣ ŀƧΦ 
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5ƻǘŀȊƴƝƪΥ 

MICHAL TARANT 
±ŠƪΥ 42 

Stav: ȌŜƴŀǘȇ 

5ŠǘƛΥ !ƴƛőƪŀ ŀ YǳōƝƪ 

±ȊŘŠƭłƴƝ (tituly, chce-ƭƛ ǳǾŞǎǘύΥ 

Profese: ǌŜŘƛǘŜƭ ǎǘǌŜŘƴƝ ǑƪƻƭȅΣ ǳőƛǘŜƭ 

ƻŘōƻǊƴȇŎƘ ǇǌŜŘƳŠǘǻΣ ǾŜŘƻǳŎƝ ŜƪƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ 

centra VIANA 

Jŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ƳłǘŜ ǘǊǾŀƭȇ Ǉƻōȅǘ Ǿ obci: р Ǌƻƪǻ 

Wŀƪ ǘǊłǾƝǘŜ Ǿƻƭƴȇ őŀǎΣ ȊłƭƛōȅΥ ±ŠǘǑƛƴǳ ǾƻƭƴŞƘƻ 

őŀǎǳ ǾŠƴǳƧƛ ǎƪŀǳǘƛƴƎǳΣ ǎƪŀǳǘǎƪŞƳǳ ǎǘǌŜŘƛǎƪǳ 

v aƻǎǘŠΣ ƧŜƘƻ ǾŜŘŜƴƝ ŀ ǊƻȊǾƻƧƛΣ ǾŜŘŜƴƝ 

ǎƪŀǳǘǎƪŞƘƻ ƻŘŘƝƭǳΦ YŘȅȌ ƧŜ ǇǊƻǎǘƻǊΣ ǊłŘ 

ƧŜȊŘƝƳ ƴŀ ƪƻƭŜ ƴŜōƻ ǾȅǊŀȊƝƳ Řƻ ǇǌƝǊƻŘȅ ƴŜōƻ 

ƴŀ ǾȇƭŜǘȅΦ 

{ǘǊŀƴŀΣ ƘƴǳǘƝΣ Ȋŀ ƪǘŜǊŞ ƧǎǘŜ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀƭ Řƻ 

ZO: [ŜǇǑƝ {ŜǾŜǊ Ǿ bƻǾŞ ±ǎƛ Ǿ IƻǊłŎƘ 

 

 



 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 
 

1. WǎǘŜ αƴƻǾłőƪŜƳά ǾŜ ŦǳƴƪŎƛ ƻōŜŎƴƝƘƻ 
ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭŜΦ ¦Ȍ ƧǎǘŜ ǎŜ ǎǘƛƘƭ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ 
ǎŜȊƴłƳƛǘ ǎ ǘƻǳǘƻ ǇǊŀŎƝΣ ǎ ǘƝƳΣ Ŏƻ ±łǎ őŜƪłΚ 
!ƴƻΣ ǇƻƳŀƭǳ ǎŜ őƭƻǾŠƪ ǾǇǊŀǾǳƧŜ Řƻ ƴƻǾȇŎƘ ƛ 
ǊƻȊƧŜǘȇŎƘ ǇǊƻƧŜƪǘǻ Ȋ ƳƛƴǳƭŞƘƻ 
zastupitelstva.  

2. /ƻ ƻőŜƪłǾłǘŜ ±ȅ ƻǎƻōƴŠ ƻŘ Ǿȇƪƻƴǳ ŦǳƴƪŎŜΚ 
/ƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ ŘƻŎƝƭƛƭΚ /ƻ ƧŜ ±łǑ ƘƭŀǾƴƝ ŎƝƭΚ IƭŀǾƴƝ ŎƝƭ ƧŜ ŘƻōǌŜ ƘƻǎǇƻŘŀǌƛǘ ǎ ǇŜƴŠȊƛ ǊƻȊǇƻőǘǳ ƻōŎŜΣ ȊǳȌƛǘƪƻǾŀǘ 
ƳŀƧŜǘŜƪ ƻōŎŜ ǾŜ ǎƳȅǎƭǳǇƭƴŞ ǇǊƻƧŜƪǘȅ ǇǊƻ ƭƛŘƛ ŀ ȊŀŎƘƻǾŀǘ Ƙƻ ǇǊƻ ŘŀƭǑƝ ƎŜƴŜǊŀŎŜ όōȇǾŀƭł ǑƪƻƭŀΣ ǎƻƪƻƭƻǾƴŀ ŀǇƻŘΦύ 

3. WŜ ƴŠŎƻΣ Ŏƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ ǇǊƻǎŀŘƛƭΣ ŀƭŜ ȊŀǘƝƳ ƴŀ ǘƻƳ ƴŜƴƝ ǎƘƻŘŀ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭƛΚ włŘ ōȅŎƘ ƳŠƭ Ǿ ƻōŎƛ ƴŠƧŀƪȇ 
ƪǊƻǳȌŜƪ ǇǊƻ ŘŠǘƛΦ WŜ ǘƻ ǎǇƝǑŜ ƻ ƴŠƪƻƳΣ ƪŘƻ ōȅ Ƙƻ ǾŜŘƭΦ 5ǌƝǾŜ ǘǳ ōȅƭȅ ǎǘǌŜƭōȅΣ ŎȅƪƭƻǘǊƛŀƭ ς bylo to sice v ǊłƳŎƛ 
{ǾŀȊŀǊƳǳΣ ŀƭŜ ǾȊǇƻƳƝƴłƳ ƴŀ ǘƻΣ ȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ǎǳǇŜǊΦ  

4. !ƴƎŀȌǳƧŜǘŜ ǎŜ Ǿ ƻōŎƛ ƴŠƧŀƪ ƴŀŘ ǊłƳŜŎ ȊŀǎŜŘłƴƝ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΚ bŀǇǌΦ ǾŜ ǎǇƻƭŎƝŎƘΣ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƛŎƪł őƛƴƴƻǎǘ ŀǇƻŘΦ 
¦Ȍ ŘǾŀ Ǌƻƪȅ ƧǎƳŜ ŘŠƭŀƭƛ ǎ WŀƪǳōŜƳ tŀǾŎŜƳ ŀ WƛǊƪƻǳ tǊǻǑƻǾƛŎŜƳ ǊƻȊƭƻǳőŜƴƝ ǎ ƭŞǘŜƳ ƴŀ ƪƻƴŎƛ ǎrpna, kde jsme 
ǊƻȊǘƻőƛƭƛ ǎŜƭłǘƪƻΣ Ǉƻǘƪŀƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎ ƭƛŘƳƛΦ ałƳŜ Ǿ Ǉƭłƴǳ Ǿ ǇƻŘƻōƴŞƳ ŘǳŎƘǳ ƴŀ ƪƻƴŎƛ Řǳōƴŀ ǇǌƛǾƝǘłƴƝ ƧŀǊŀ ŀ ǘŀƪŞ 
ȊŀōƛƧŀőƪƻǾŞ ƘƻŘȅΦ 

5. WŀƪŞ ƻƪƻƭƴƻǎǘƛ ±łǎ ǇǌƛǾŜŘƭȅ ƪ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀǘΚ tǌƛǾŜŘƭ ƳŠ ƪ ǾƻƭōłƳ 5ŀǾƛŘ YłŘƴŜǊΣ ȊƴłƳŜ ǎŜ ƻŘ ƳŀƭŀΦ 
bŜƴƝ Ƴƛ ƭƘƻǎǘŜƧƴŞΣ Ŏƻ ǎŜ Ǿ ƻōŎƛ ǇƭłƴǳƧŜ ŀ ŘŠƧŜΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǑŜƭ ƴŀ ƪŀƴŘƛŘłǘƪǳΦ 

6. /ƘŎŜǘŜ ƴŀ ȊłǾŠǊ ƴŠŎƻ ǎŘŠƭƛǘ őǘŜƴłǌǻƳΣ ƻōőŀƴǻƳΚ tǌƛƧřǘŜ ǎŜ ǇƻŘƝǾŀǘ ŀ ǇƻŘŜōŀǘƻǾŀǘ ƴŀ ǾŜǌŜƧƴŞ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾƻΦ 
YŀȌŘȇ ƴłȊƻǊ ŀǙ ƪƭŀŘƴȇ ƴŜōƻ ȊłǇƻǊƴȇ ƧŜ ŘǻƭŜȌƛǘȇ ŀ ƧŜ ŘƻōǊȇ ǇƻŘƳŠǘ ǇǊƻ ȊƳŠƴǳΦ WŜ ŘǻƭŜȌƛǘŞ Ȋƴłǘ ƴłȊƻǊȅ ŀ ǇƻǎǘƻƧŜ 
ƻōőŀƴǻ ƻōŎŜΦ  
 

1. WǎǘŜ αǎǘŀǊƻƴƻǾȇƳά őƭŜƴŜƳ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾŀΣ ōȅƭ ƧǎǘŜ 
ȊǾƻƭŜƴ Ǉƻ ƴŠƪƻƭƛƪŀƭŜǘŞ ǇŀǳȊŜΣ ŘƻƪƻƴŎŜ Ȋ ƴƛȌǑƝ ǇƻȊƛŎŜ ƴŀ 
ƪŀƴŘƛŘłǘŎŜΦ ± Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ƧǎǘŜ ǊƻǾƴŠȌ ǾȅƪƻƴłǾŀƭ ŦǳƴƪŎƛ 
ƴŜǳǾƻƭƴŠƴŞƘƻ ƳƝǎǘƻǎǘŀǊƻǎǘȅΦ 5ƻƪłȊŀƭ ōȅǎǘŜ ƴŠƧŀƪ ǇƻǊƻǾƴŀǘ 
ǎƻǳőŀǎƴŞ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾƻ ŀ ǘƻ ƳƛƴǳƭŞΚ ! ƴŜƳȅǎƭƝƳ ƧŜƴ őƭŜƴȅΣ 
ƳłƳ ƴŀ Ƴȅǎƭƛ ŎŜƭƪƻǾŠ ǾŠŎƛ ƪƻƭŜƳ ƻōŎŜΣ ǾŜŘŜƴƝΣ ǎǘŀǊƻǎǘŀΧΦ 
atd. 
bŀ ǇƻǊƻǾƴłǾłƴƝ ǎŜ ƴŜŎƝǘƝƳ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ƪǾŀƭƛŦƛƪƻǾłƴΣ ƧǎŜƳ 
v ƴƻǾŞƳ ½h ƪǊłǘŎŜ ŀ ƳŠƭ ƧǎŜƳ ǘŀƪȅ ŘƻŎŜƭŀ ŘƭƻǳƘƻǳ ǇŀǳȊǳΦ 
{ǘŀǊƻǎǘŀ ƧŜ ǎǘŀǊǑƝ ŀ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝΣ ǳǊőƛǘŠ ǎŜ Ȋŀ ǘȅ Ǌƻƪȅ Řƻǎǘ ƴƻǾŞƘƻ 
ƴŀǳőƛƭΦ bƻǾŞ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾƻ ǎŜ Ƴƛ ƧŜǾƝ Ƨŀƪƻ ǇǊŀŎƻǾƛǘŞ ŀ ǎŎƘƻǇƴŞ 
ǾȊłƧŜƳƴŞ ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ ŀ ŘƻƘƻŘȅΦ hōŠ ƳƝǎǘƻǎǘŀǊƻǎǘƪȅ ǘŀƪȅ ǾŠŘƝΣ 
ƻ őŜƳ ƧŜ ǇǊłŎŜ ǇǊƻ ƻōŜŎ ŀ ƴŀ ƻōŜŎƴƝƳ ǵǌŀŘŠ ŀ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ 
ǇǊƻ ǎǘŀǊƻǎǘǳ ǾŜƭƪƻǳ ƻǇƻǊƻǳ ŀ ǇƻƳƻŎƝΣ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ŘŀƭǑƝ 
ƻǎŀȊŜƴǎǘǾƻ ƻōŜŎƴƝƘƻ ǵǌŀŘǳΦ !ŘƳƛƴƛǎǘǊŀǘƛǾȅ ǎǇƝǑŜ ǇǌƛōȇǾł, ƴŜȌ 
ǳōȇǾłΧ ¦ǾƛŘƝƳŜΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǇǻƧŘŜ ŘłƭΦ 

5ƻǘŀȊƴƝƪΥ 

¢ha#~ ±ha#2Y! 
±ŠƪΥ 41 

Stav: ȌŜƴŀǘȇ 

5ŠǘƛΥ 1 

±ȊŘŠƭłƴƝ όǘƛǘǳƭȅΣ ŎƘŎŜ-ƭƛ ǳǾŞǎǘύΥ aƎǊΦ {ǇŜŎƛłƭƴƝ 

pedagogika a psychologie 

Profese: h{±2 - ǘǊǳƘƭłǌ 

Wŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ƳłǘŜ ǘǊǾŀƭȇ Ǉƻōȅǘ Ǿ obci: ǇƻǎƭŜŘƴƝ 

2 roky + jsem zde vyrostl 

Wŀƪ ǘǊłǾƝǘŜ Ǿƻƭƴȇ őŀǎΣ ȊłƭƛōȅΥ jƝȊŘŀ ƴŀ 

ƳƻǘƻǊŎŜΣ ƪǳǘƛƭǎǘǾƝ 

{ǘǊŀƴŀΣ ƘƴǳǘƝΣ Ȋŀ ƪǘŜǊŞ ƧǎǘŜ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀƭ Řƻ 

ZO: [ŜǇǑƝ {ŜǾŜǊ Ǿ bƻǾŞ ±ǎƛ Ǿ IƻǊłŎƘ 

 

 

5ƻǘŀȊƴƝƪΥ 

±#/[!± Yw®¢! 
±ŠƪΥ 56 

Stav: ȌŜƴŀǘȇ 

5ŠǘƛΥ о όǇƭǳǎ ŘǾŠ Ǿƴǳőƪȅύ 

±ȊŘŠƭłƴƝ (tituly, chce-ƭƛ ǳǾŞǎǘύΥ ±~ ς 2±¦¢ 

tǊŀƘŀΣ Ŧŀƪǳƭǘŀ 9ƭŜƪǘǊƻǘŜŎƘƴƛŎƪł 

Profese: elektrotechnik 

Wŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ƳłǘŜ ǘǊǾŀƭȇ Ǉƻōȅǘ Ǿ obci: 15 let 

Wŀƪ ǘǊłǾƝǘŜ Ǿƻƭƴȇ őŀǎΣ Ȋłƭƛōȅ: rodina, sport, 

ŎŜǎǘƻǾłƴƝΣ őŜǘōŀ 

{ǘǊŀƴŀΣ ƘƴǳǘƝΣ Ȋŀ ƪǘŜǊŞ ƧǎǘŜ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀƭ Řƻ 

ZO: hōőŀƴŞ Ȋŀ ǎǇƻƪƻƧŜƴŞ ȌƛǘƝ 
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2. /ƻ ƻőŜƪłǾłǘŜ ±ȅ ƻǎƻōƴŠ ƻŘ Ǿȇƪƻƴǳ ŦǳƴƪŎŜΚ /ƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ ŘƻŎƝƭƛƭΚ /ƻ ƧŜ ±łǑ ƘƭŀǾƴƝ ŎƝƭΚ 
hŘ Ǿȇƪƻƴǳ ŦǳƴƪŎŜ őƭŜƴŀ ½h ƻőŜƪłǾłƳ ƧŜƴ ǇǊłŎƛΣ ǎǘŀǊƻǎǘƛ ŀ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴƻǎǘΦ bŜŎƘŎƛ ǘŀŘȅ ǇƻǳȌƝǾŀǘ ƪƭŀǎƛŎƪł ƪƭƛǑŞ ƻ ǎƭǳȌōŠ 
ƻōőŀƴǻƳ ŀǇƻŘΦ WŜ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ǇǊłŎŜ ƴŀǾƝŎ ŀ ƳƴƻƘŘȅ ƧŜǑǘŠ ƴŜ ǵǇƭƴŠ ŘƻŎŜƴŠƴł ŀ ƻŎŜƴŠƴłΦ 
3. WŜ ƴŠŎƻΣ Ŏƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ ǇǊƻǎŀŘƛƭΣ ŀƭŜ ȊŀǘƝƳ ƴŀ ǘƻƳ ƴŜƴƝ ǎƘƻŘŀ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭƛΚ 
h ƴƛőŜƳ ǘŀƪƻǾŞƳ ƴŜǾƝƳΣ ȊŀǘƝƳ ƧǎƳŜ ƴŀǑƭƛ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ őƭŜƴȅ ½h ǎƘƻŘǳ ǘŞƳŠǌ ƴŀ ǾǑŜƳΦ 
4. !ƴƎŀȌǳƧŜǘŜ ǎŜ Ǿ ƻōŎƛ ƴŠƧŀƪ ƴŀŘ ǊłƳŜŎ ȊŀǎŜŘłƴƝ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΚ bŀǇǌΦ ǾŜ ǎǇƻƭŎƝŎƘΣ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƛŎƪł őƛƴƴƻǎǘ ŀǇƻŘΦ 
Z ƻǎƻōƴƝŎƘ ŀ ǇǊŀŎƻǾƴƝŎƘ ŘǻǾƻŘǻ ǎŜ ƧƛȌ Ǿ ǎƻǳőŀǎƴŞ ŘƻōŠ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǎǇƻƭŎƝŎƘ ƻōŎŜ ƴŜŀƴƎŀȌǳƧƛΦ 
5. WŀƪŞ ƻƪƻƭƴƻǎǘƛ ±łǎ ǇǌƛǾŜŘƭȅ ƪ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƪŀƴŘƛŘƻǾat? 
hǎƭƻǾƛƭŀ ƳŠ 9Ǿŀ bƛǊƻŘƻǾłΦ ½ƴłƳ 9Ǿǳ ŘƭƻǳƘƻ ŀ ǾłȌƝƳ ǎƛ ƧŜƧƝ ǇǊłŎŜΣ ƪǘŜǊƻǳ ǇǊƻ ƻōŜŎ ƛ ǇǊƻ ǊǻȊƴŞ ǎǇƻƭƪȅ ŘŠƭłΦ bŜŎƘǘŠƭ ƧǎŜƳ 
se z ǇǊŀŎƻǾƴƝŎƘΣ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝŎƘ ƛ ƻǎƻōƴƝŎƘ ŘǻǾƻŘǻ ƧƛȌ Ǿ ƻōŎƛ ŀƴƎŀȌƻǾŀǘΣ ŎƘǘŠƭ ƧǎŜƳ ŀƭŜ 9ǾŠ ǘǊƻŎƘǳ ǇƻƳƻŎƛ ǎ ƪŀƴŘƛŘłǘƪƻǳ ŀ 
s volbami. Nechŀƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ǘŜŘȅ ƴŀǇǎŀǘ ƴŀ ƴƛȌǑƝ ǇƻȊƛŎƛ ŀ ǎŜ ȊǾƻƭŜƴƝƳ Řƻ ½h ƧǎŜƳ ƻǇǊŀǾŘǳ ƴŜǇƻőƝǘŀƭΦ bƻΣ ŘƻǇŀŘƭƻ ǘƻ ǵǇƭƴŠ 
ƧƛƴŀƪΣ ǇłǊ ƭƛŘƝ Ƴƛ Řŀƭƻ ǇǊŜŦŜǊŜƴőƴƝ Ƙƭŀǎ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ ǎŜ ŘƝƪǳ ǎȅǎǘŞƳǳ ǇƻőƝǘłƴƝ Ƙƭŀǎǻ αǇǊƻǇŀŘƴǳƭά Řƻ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾŀΦ ! ƪŘȅȌ 
ǳȌ ƧǎŜƳ ƧŜŘƴƻǳ ƪȇǾƴǳƭ ƴŀ ǘƻΣ ȌŜ ōǳŘǳ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀǘ Řƻ ½hΣ ǘŀƪ Ƴƛ ƴŜǇǌƛǇŀŘŀƭƻ ǵǇƭƴŠ ŦŞǊ Ȋ ƪŀƴŘƛŘłǘƪȅ ƻŘǎǘǳǇƻǾŀǘΦ ¢ƻƘƭŜ 
ƴŜƳłƳ ǊłŘΣ ǇƻǾŀȌǳƧƛ ǘƻ Ȋŀ ǇƻŘǾƻŘ ƴŀ ǾƻƭƛőƝŎƘΦ ¢ŀƪ ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠ ǘŀŘȅΣ ǎƴŀŘ ōǳŘǳ ƳƝǘ ƴŀ ǇǊłŎƛ Ǿ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾǳ őŀǎ ŀ ǎƴŀŘ 
ōǳŘǳ ƛ ǘǊƻŎƘǳ ǇƭŀǘƴȇΦ 
6. /ƘŎŜǘŜ ƴŀ ȊłǾŠǊ ƴŠŎƻ ǎŘŠƭƛǘ őǘŜƴłǌǻƳΣ ƻōőŀƴǻƳΚ 
5ŠƪǳƧƛ ǾǑŜƳΣ ƪǘŜǌƝ Ƴƛ Řŀƭƛ ƘƭŀǎΣ ȊŜƧƳŞƴŀ ǘŜƴ ǇǊŜŦŜǊŜƴőƴƝΣ ǇǌƝǑǘŠ ǘƻ ŀƭŜ ǇǊƻǎƝƳ ƴŜŘŠƭŜƧǘŜ Υ-)  

1. WǎǘŜ αƴƻǾłőƪŜƳά ǾŜ 
ŦǳƴƪŎƛ ƻōŜŎƴƝƘƻ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭŜΦ 
¦Ȍ ƧǎǘŜ ǎŜ ǎǘƛƘƭ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ 
ǎŜȊƴłƳƛt s ǘƻǳǘƻ ǇǊŀŎƝΣ ǎ ǘƝƳΣ 
Ŏƻ ±łǎ őŜƪłΚ bƻǾłőƪŜƳ 
v ƻōŜŎƴƝƳ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾǳ 
ƧǎŜƳΦ bƛŎƳŞƴŠ-12 let jsem byl 
őƭŜƴŜƳ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾŀ ƳŠǎǘŀ 
Mostu, z ǘƻƘƻ у ƭŜǘ ǊŀŘƴƝƳ 
ƳŠǎǘŀ aƻǎǘǳ ŀ о ŀ Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ 
ƴłƳŠǎǘƪŜƳ ǇǊƛƳłǘƻǊŀ ƳŠǎǘŀ 
Mostu pro ekonomiku, 
ŦƛƴŀƴŎŜ ŀ ƳŠǎǘǎƪȇ ƳŀƧŜǘŜƪΦ 
¢ǳŘƝȌ ƧǎŜƳ ǎ problematikou 
ǎǇǊłǾȅ ǎŀƳƻǎǇǊłǾȅ ς tedy 
ƳŠǎǘ ŀ ƻōŎƝΣ ƻōŜȊƴłƳŜƴΦ 
¢ŀƪȌŜ ς ano jsem s ǘƻǳǘƻ ǇǊŀŎƝ 
ǎŜȊƴłƳŜƴΦ 
 

5ƻǘŀȊƴƝƪΥ 

Y!w9[ bh±h¢bº 
±ŠƪΥ 56 
Stav: ȌŜƴŀǘȇ 
5ŠǘƛΥ 2 
±ȊŘŠƭłƴƝ όǘƛǘǳƭȅΣ ŎƘŎŜ-ƭƛ ǳǾŞǎǘύΥ tC ¦Y tǊŀƘŀΣ ¨ǎǘŀǾ ǇǊłǾŀ ŀ ǇǊłǾƴƝ ǾŠŘȅ Ǿ tǊŀȊŜΣ {9~ 
se ȊŀƳŠǌŜƴƝƳ ƴŀ ǇǊƻǾƻȊ ƘƻǘŜƭǻ Ǿ ¢ǳǊƴƻǾŠΣ DȅƳƴłȊƛǳƳ Ǿ aƻǎǘŠΦ 
Profese: podnikatel 
Wŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ƳłǘŜ Ǉƻōȅǘ Ǿ obci: V roce 2003 jsme zakoupili nemovitost, kterou jsme 
v roce 2005 zkolaudovali. Od roku 2009 provozujeme s ƳŀƴȌŜƭƪƻǳ ƛ ŎǳƪǊłǊƴǳ ŀ 
ƪŀǾłǊƴǳ /!C9.!wΦ 
Jak tǊłǾƝǘŜ Ǿƻƭƴȇ őŀǎΣ ȊłƭƛōȅΥ ǎǇƻǊǘ όƭȅȌƻǾłƴƝΣ ŎȅƪƭƛǎǘƛƪŀΣ ƪƻƴŘƛőƴƝ ƪǳƭǘǳǊƛǎǘƛƪŀ ŀǘŘΦύΣ 

ƘƛǎǘƻǊƛŜΣ ŎŜǎǘƻǾłƴƝΣ ŀǘŘ 

IƴǳǘƝΣ Ȋŀ ƪǘŜǊŞ ƧǎǘŜ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀƭ Řƻ ½hΥ {ǇƻǊǘ½ŘǊŀǾƝtǊƻǎǇŜǊƛǘŀ 
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2. /ƻ ƻőŜƪłǾłǘŜ ±ȅ ƻǎƻōƴŠ ƻŘ Ǿȇƪƻƴǳ ŦǳƴƪŎŜΚ /ƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ ŘƻŎƝƭƛƭΚ /ƻ ƧŜ ±łǑ ƘƭŀǾƴƝ ŎƝƭΚ 
YŀƴŘƛŘƻǾŀƭ ƧǎŜƳ ǎǇƻƭǳ ǎŜ ǎǾȇƳƛ ƪƻƭŜƎȅ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ŎƘŎŜƳŜ ȊƭŜǇǑƛǘ ȌƛǾƻǘƴƝ ǇƻŘƳƝƴƪȅ Ǿ ƻōŎƛΦ ¢ƻ ƧŜ ǾŎŜƭƪǳ Ƨŀǎƴł ŀ ƴƛƪǘŜǊŀƪ 
ǎƭƻȌƛǘł ƻŘǇƻǾŠřΦ  
aǻƧ ŎƝƭ ƧŜ ǘƻǘƻȌƴȇ ǎ ŎƝƭŜƳΣ ǎ ƪǘŜǊȇƳƛ ƧǎƳŜ Ǒƭƛ Řƻ ƪƻƳǳƴłƭƴƝŎƘ ǾƻƭŜōΣ ǘŜŘȅ Υ ƛƴǾŜǎǘƻǾŀǘ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Řƻ ƳŀƧŜǘƪǳ ƻōce ς ƪǳǇǌƝƪƭŀŘǳ 
ǳŘŠƭŀǘ ǾǑŜ ǇǊƻ ƪƻƳǇƭŜǘƴƝ ǊŜƪƻƴǎǘǊǳƪŎƛ ōǳŘƻǾȅ {hYh[h±b¸ΦόǾȅƧƳŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǘƻƘƻΣ Ŏƻ ƧŜ ƧƛȌ ƻǇǊŀǾŜƴƻύΦ  
¢ŀƪΣ ŀōȅ ƳƻƘƭŀ {ƻƪƻƭƻǾƴŀ ȊŀőƝǘ ǎƭƻǳȌƛǘ Ǿ ǇƭƴŞƳ ǊƻȊǎŀƘǳ ǾǑŜƳ ƳƝǎǘƴƝƳ ȊłƧŜƳŎǻƳ ƻ ǎǇƻǊǘƻǾƴƝ ŀƪǘƛǾƛǘȅΣ ŀƭŜ ƛ ƧƛƴȇƳ ȊłƧŜƳŎǻƳΣ 
ƪǘŜǊȇƳ ōȅ ǎŜ ǇǊƻǎǘƻǊ ǇǊƻƴŀƧƝƳŀƭΣ ŎƻȌ ōȅ ƳƻƘƭƻ ǇǊƻǾƻȊ ōǳŘƻǾȅ ƴŜƧŜƴƻƳ ǾȇǊŀȊƴŠ ȊƭŜǾƴƛǘ ŀ ȊŜŦŜƪǘƛǾƴƛǘΣ ŀƭŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǾȅǘǾƻǌƛǘ 
αŦƛƴŀƴőƴƝ ǇƻƭǑǘłǌά ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǇǊƻ ƴłƪǳǇ ƴƻǾŞƘƻ ǾȅōŀǾŜƴƝ ŀǘŘΦ ¢ŀǘƻ ōǳŘƻǾŀ Ǉƻ ƪƻƳǇƭŜǘƴƝ ǊŜƪƻƴǎǘǊǳƪŎƛ Ƴł ŘƭŜ ƳŞƘƻ ƴłȊƻǊǳ ǾŜƭƪȇ 
ƪƻƳŜǊőƴƝ ǇƻǘŜƴŎƛłƭΦ ! ƳƻƘƭŀ ōȅ ǾȅǘǾƻǌƛǘ ƛ ǇǊŀŎƻǾƴƝ ƳƝǎǘŀ ǇǊƻ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴȅΦ 
5łƭŜ ōȅ ōȅƭƻ ǾƘƻŘƴŞΣ ŀōȅ ǎŜ Ǿ ƭƻƪŀƭƛǘŠ ǳ ±ȇǑƛƴȅΣ ǾŜŘƭŜ ǎǘłǾŀƧƝŎƝƘƻ ŘŠǘǎƪŞƘƻ ƘǌƛǑǘŠ ǾȅōǳŘƻǾŀƭŀ ŘŀƭǑƝ ǎǇƻǊǘƻǾƛǑǘŠΣ Ƨŀƪƻ ƴŀǇǌƝƪƭad 
ǾƻƭŜƧōŀƭƻǾŞΣ ōŜŀŎƘǾƻƭŜƧōŀƭƻǾŞ ƴŜōƻ ǎǘǊŜŜǘōŀƭƭƻǾŞ ƘǌƛǑǘŠΣ ǾőŜǘƴŠ ƭŀǾƛőŜƪ ŀ ȊłȊŜƳƝΦ 5ƭŜ ƳŞƘƻ ƳƝƴŠƴƝ ōȅ ǎŜ ƳŠƭƻ ƧŜŘƴŀǘ ƻ ƘǌƛǑǘŠ 
ƻǇƭƻŎŜƴłΣ Ȋ ŘǻǾƻŘǳ ŘŜƭǑƝ ȌƛǾƻǘƴƻǎǘƛ ŀ ǎƴŀŘƴŠƧǑƝ ǵŘǊȌōȅΦ 
±ƘƻŘƴŞ ōȅ ƧƛǎǘŠ ƛ ōȅƭƻ ǾȅǳȌƝǘ ȊŀƭŜǎƴŠƴŞ ƻƪƻƭƝ ƻōŎŜ ƪ ǾȅōǳŘƻǾłƴƝ ƴŀǳőƴŞ ǎǘŜȊƪȅ ǇǊƻ ŘŠǘƛ ƛ ŘƻǎǇŠƭŞΣ ƪǘŜǊł ōȅ ƻōǎŀƘƻǾŀƭŀ ƴŀǳőƴŞΣ 
ƻŘǇƻőƛƴƪƻǾŞ ƛ ȊłōŀǾƴƝ ǇǊǾƪȅΦ ± ƳƝǎǘŜŎƘΣ ƪŘŜ ǇƻŘƻōƴŞ ǎǘŜȊƪȅ ƧǎƻǳΣ ŦǳƴƎǳƧƝ ǾȇōƻǊƴŠ Ƨŀƪƻ ǘǳǊƛǎǘƛŎƪł ŀǘǊŀƪŎŜΦ 
½ŀ ŘǻƭŜȌƛǘŞ ǊƻǾƴŠȌ ǇƻǾŀȌǳƧǳ ǇǌƛǇǊŀǾƛǘ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ǇǊƻ ōȅŘƭŜƴƝ ŀ ǾȇǎǘŀǾōǳ ǊƻŘƛƴƴȇŎƘ ŘƻƳǻ ǇǊƻ ƳƭŀŘŞ ǊƻŘƛƴȅΦ ½ǾȇǑŜƴƝ Ǉƻőǘǳ ƻōȅǾŀǘŜƭ 
ƻōŎŜ ōȅ ǇǌƛƴŜǎƭƻ ƛ ǾƝŎŜ ǇŜƴŠȊ Ȋ ǊƻȊǇƻőǘƻǾŞƘƻ ǳǊőŜƴƝ ŘŀƴƝΣ ǘŜŘȅ ǇŜƴŠȊΣ ƪǘŜǊŞ ƻōŎŜ ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ŀ Ƨǎƻǳ ƧƛƳ ǇǌƛŘŠƭƻǾłƴȅ ƴŀ ǇǊƻǾƻȊ ŀ 
ƛƴǾŜǎǘƛŎŜ ƻōŎŜΦ ¢ȅǘƻ ŦƛƴŀƴŎŜ ōȅ ōȅƭȅ ƻǇŠǘ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǾȅǳȌƛǘȅ ǇǊƻ ƻōȅǾŀǘŜƭŜ ƻōŎŜΦ /ƻȌ ōƻƘǳȌŜƭ ȊŀǘƝƳ ŘƭŜ ƳŞƘƻ ƴłȊƻǊǳΣ 
nekoresponduje s ƴłǾǊƘŜƳ ¨ȊŜƳƴƝƘƻ Ǉƭłƴǳ ƻōŎŜΦ 

3. WŜ ƴŠŎƻΣ Ŏƻ ōȅǎǘŜ ǊłŘ ǇǊƻǎŀŘƛƭΣ ŀƭŜ ȊŀǘƝƳ ƴŀ ǘƻƳ ƴŜƴƝ ǎƘƻŘŀ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭƛΚ 
!ƴƻΣ ǘǌŜōŀ ǇǊłǾŠ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǾȅǘǾƻǌƛǘ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ǇǊƻ ǾȇǎǘŀǾōǳ ǊƻŘƛƴƴȇŎƘ ŘƻƳǻ ƴŜƧŜƴƻƳ Ǿ ƭƻƪŀƭƛǘŠ bƻǾŞ ±ǎƛ Ǿ IƻǊłŎƘΣ ŀƭŜ ƛ ƴŀ 
aƴƝǑƪǳΦ  
±ƝǘŜΣ ƳłƳ ǇǌŜŎƛ ƧŜƴƻƳ ǘǊƻŎƘǳ Ƨƛƴȇ ǎǘȅƭ ǇǊłŎŜΣ ƴŜȌ ƴŠƪǘŜǌƝ ƪƻƭŜƎƻǾŞ Ǿ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾǳΦ ¢ƻ ǇǊƻǎƝƳ ƴŜƴƝ ƪǊƛǘƛƪŀΦ ¢ƻ ƧŜ ƪƻƴǎǘŀǘƻǾłƴƝ 
ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛΦ ¦Ȍ ƳłƳ ǾŎŜƭƪǳ Řƻǎǘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΣ ŀ ǘƻ Ƨŀƪ Ȋ ƪƻƳŜǊőƴƝ ǎŦŞǊȅΣ ǘŀƪ ƛ ȊŜ ǎŦŞǊȅ ǌƝȊŜƴƝ ǎŀƳƻǎǇǊłǾȅΣ ƪǊŀƧǎƪŞ ǎǇǊłǾȅ őƛ ǎǘłǘƴƝ 
ǎǇǊłǾȅΦ  ! Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ƻŘ Ǉƻőłǘƪǳ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭΣ ƴŜ ǾȌŘȅ ƴŠƪǘŜǌƝ ƪƻƭŜƎƻǾŞ ŜƳǇŀǘƛŎƪȅ ǇƻŎƘƻǇƛƭƛΣ ǇǊƻő ƪƻƴłƳΣ Ƨŀƪ ƪƻƴłƳΦ bƛŎƳŞƴŠ ǎƛ 
ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǎƛ ǘƻ αǎŜŘƴŜάΦ  
4. !ƴƎŀȌǳƧŜǘŜ ǎŜ Ǿ ƻōŎƛ ƴŠƧŀƪ ƴŀŘ ǊłƳŜŎ ȊŀǎŜŘłƴƝ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǻΚ bŀǇǌΦ ǾŜ ǎǇƻƭŎƝŎƘΣ ŘƻōǊƻǾƻƭƴƛŎƪł őƛƴƴƻǎǘ ŀǇƻŘΦ 
!ƴƻΣ ǵȊŎŜ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎǳƧƛ ǎ tǊǾƴƝ ƴƻǾƻǾŜǎƪƻǳ ƴŜȊƛǎƪƻǾƻǳ ς ƪǘŜǊł ǇƻǌłŘł ǊǻȊƴŞ ŀƪŎŜ ǇǊƻ ŘŠǘƛ ƛ ŘƻǎǇŠƭŞΣ ƴŀƳłǘƪƻǳ ȊƳƝƴƝƳ ƭŜǘƴƝ 
turnaje v ƴƻƘŜƧōŀƭŜΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƪƻƴŀƧƝ Ǿ ǎǊǇƴǳΣ ƴŜōƻ ŀƪŎŜ ǘȅǇǳ IŀƭƭƻǿŜŜƴ ƴŀ ǇƻŘȊƛƳΣ aƛƪǳƭłǑǎƪł ƴŀŘƝƭƪŀ Ǿ prosinci atd. 
aƛƳƻŎƘƻŘŜƳ tǊǾƴƝ ƴƻǾƻǾŜǎƪł ƴŜȊƛǎƪƻǾł ǎƛ ŦƛƴŀƴőƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ǎƘłƴƝ ǎŀƳŀΣ ƴƛƪŘȅ ƧǎƳŜ ƴŜȌłŘŀƭƛ ƻ ŦƛƴŀƴőƴƝ ǇƻŘǇƻǊǳ őƛ ŘƻǘŀŎŜ 
od obce.  
5. WŀƪŞ ƻƪƻƭƴƻǎǘƛ ±łǎ ǇǌƛǾŜŘƭȅ ƪ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƪŀƴŘƛŘƻǾŀǘΚ 
WŜŘƴƻŘǳǑŜ ǌŜőŜƴƻ ς ŎƘŎƛ ƭŜǇǑƝ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ǇǊƻ ȌƛǾƻǘ ƭƛŘƝ Ǿ obci.  
aƻȌƴłΣ ȌŜ ƴŠƪƻƳǳ ǎǘłǾŀƧƝŎƝ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ǾȅƘƻǾǳƧƝΣ ƳƻȌƴłΣ ȌŜ ƴŠƪǘŜǌƝ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴŞ ƴŜŎƘǘŠƧƝ ǊƻȊǾƻƧ ƻōŎŜΣ ƪŘƻ ǾƝΚ ±ŠǌƝƳΣ ȌŜ ǘŀƪƻǾȇŎƘ 
ƧŜ ŀƭŜ ƳłƭƻΦ 
¦ȊƴłǾłƳΣ ȌŜ ǎŜ ƧƛȌ ƘƻŘƴŠ ǳŘŠƭŀƭƻ ŀ ƻŘǇǊŀŎƻǾŀƭƻ Ǿ ƳƛƴǳƭƻǎǘƛΦ bƛŎƳŞƴŠΣ ǘŀƪŞ ǇƭŀǘƝ ƛ ǘŀ ŘǊǳƘł ǎǘǊŀƴŀ ƳƛƴŎŜΣ ƴŜ ǾǑŜ ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ŀ ƴŜ 
ǾǑŜ ǎŜ ǳŘŠƭŀƭƻ ŘƻōǌŜΦ YƻƴƪǊŞǘƴŠ ȊƳƝƴƝƳ ǘǌŜōŀ ǇǊƻŘŜƧ ƻōƧŜƪǘǳ tƻŘ [ƝǇƻǳΦ ¢ƻ ōȅƭ ǾŜƭƳƛ ƴŜǇƻǾŜŘŜƴȇ ǇǊƻŘŜƧ ƻōŜŎƴƝƘƻ ƳŀƧŜǘƪǳΦ 
bŜōƻ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǾŜ ǎƳƭƻǳǾŠΣ ƪǘŜǊł ƧŜ ƳŜȊƛ ƻōŎƝ ŀ ǇǊƻǾƻȊƻǾŀǘŜƭŜƳ ±¢9Σ ƴŜƴƝ ǳǾŜŘŜƴŀ ƛƴŦƭŀőƴƝ ŘƻƭƻȌƪŀΣ ƴŀ ƪǘŜǊƻǳ ƧǎŜƳ Ǿ minulosti 
ƳƴƻƘƻƪǊłǘ ǳǇƻȊƻǊƶƻǾŀƭ ƛ ƴŀ ȊŀǎŜŘłƴƝŎƘ ȊŀǎǘǳǇƛǘŜƭǎǘǾŀ ƻōŎŜΦ /ƻȌ Ǿ ƪƻƴŜőƴŞƳ ŘǻǎƭŜŘƪǳ ȊƴŀƳŜƴł ŦŀƪǘΣ ȌŜ ƻōŜŎ ŘƻǎǘłǾł ƻŘ 

provozovatele ±¢9 ǎǘłƭŜ ǎǘŜƧƴƻǳ 
ŦƛƴŀƴőƴƝ őłǎǘƪǳΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ 
ƪŀȌŘƻǊƻőƴƝ ƛƴŦƭŀŎŜ όƭŀƛŎƪȅ ǌŜőŜƴƻ 
ς ȊƴŜƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǇŜƴŠȊύ ƧƛȌ 
ƳƴƻƘƻ ƭŜǘ ƴŜǳǎǘłƭŜ ǎǘƻǳǇłΦ  
¢ƻ ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ǳŘŠƭłƳ ǾǑŜ 
proto, abych mohl spolu se 
ǎǾȇƳƛ ǎƻǳǎŜŘȅ ŀ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴȅΣ 
ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ ǎǘŜƧƴŞ ƴłȊƻǊȅ ŀ ƴłƘƭŜŘ 
ƴŀ ȌƛǾƻǘΣ Ƨŀƪƻ ƧłΣ ƻƪƻƭƴƻǎǘƛ ŀ 
ǇƻŘƳƝƴƪȅ ȊƳŠƴƛǘ ŀ ǾȅǘǾƻǌƛƭ ƻōŜŎ 
ōƻƘŀǘƻǳΦ .ƻƘŀǘł ƻōŜŎΣ ȊƴŀƳŜƴł 
ƛ ōƻƘŀǘŞ ƻōőŀƴȅ ƻōŎŜΦ 
6. /ƘŎŜǘŜ ƴŀ ȊłǾŠǊ ƴŠŎƻ 
ǎŘŠƭƛǘ őǘŜƴłǌǻƳΣ ƻōőŀƴǻƳΚ 
±łȌŜƴƝ ǎƻǳǎŜŘŞ ŀ ǎǇƻƭǳƻōőŀƴŞΣ 
ƳǻȌŜǘŜ ǎŜ ƴŀ ƳŠ ƪŘȅƪƻƭƛǾ 
ƻōǊłǘƛǘ ǎ ǾŀǑƛƳƛ ǇǊƻōƭŞƳȅ őƛ 
ƴłƳŠǘȅ ƴŀ ǾȅƭŜǇǑŜƴƝ ȌƛǾƻǘŀ 
v ƻōŎƛΦ aǻƧ ǇǊƛǾłǘƴƝ Ŝ-mail je : 
novotny66@seznam.cz 
 

! ǵǇƭƴŠ ƴŀ ȊłǾŠǊ ǎŜ ŘƻǾƻƭƝƳ ƧŜŘŜƴ ǇǊŀƎƳŀǘƛŎƪȇ ŀ ǇƻȊƛǘƛǾƴƝ ŎƛǘłǘΣ ƪǘŜǊȇ ƳłƳ ǾŜƭƳƛ ǊłŘΥ 
α¨ǎǇŠŎƘ ƴŜƴƝ ŘŜŦƛƴƛǘƛǾƴƝΣ ƴŜǵǎǇŠŎƘ ƴŜƴƝ ƻǎǳŘƴȇΦ 5ǻƭŜȌƛǘł ƧŜ ƻŘǾŀƘŀ ŀ ǾǻƭŜ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘ." 

Winston Churchill 
 

 

6 

mailto:novotny66@seznam.cz


 
 

YǊǳǑƴŞ ƘƻǊȅ - Sudety 
- ƴŜȊƘƻƧŜƴł Ǌłƴŀ őŜǎƪŞ 

historie 
{ǘłƭŜ Ƨǎƻǳ Ȋƴłǘ ƘǊŀƴƛŎŜ ǵȊŜƳƝΣ ƪǘŜǊŞ ŘłǾƴƻ ƴŜƧǎƻǳ ƴŀ ƳŀǇŠΣ 
ƴŜŜȄƛǎǘǳƧƝ, ŀ ǇǌŜǎǘƻ Ƨǎƻǳ ǘŀƪ ǇŀǘǊƴŞΦ { ƻŘǎǳƴŜƳ ƴŠƳŜŎƪŞƘƻ 
obyvatelstvŀ ƻŘŜǑŜƭ ƴŀ ŘƭƻǳƘƻ Řƻōǳ ƳƝǎǘƴƝ ŦƻƭƪƭƽǊ ŀ ǘǊŀŘƛŎŜΣ 
ƪǘŜǊŞ ȊŘŜ ǾȊƴƛƪŀƭȅ Ǉƻ ŎŜƭł ǎǘŀƭŜǘƝΦ bŜƧǾƝŎŜ ǘƻ ōȅƭƻ ǾƛŘŠǘ ƘƭŀǾƴŠ ǳ 
ƴłǎΣ Ǿ YǊǳǑƴƻƘƻǌƝΣ ƪŘŜ ȌƛǾƻǘ ōȇǾŀƭ ǾŜƭƳƛ ǘǾǊŘȇΦ IƻǊǎƪł ǇǻŘŀ ōȅƭŀ 
ŎƘǳŘł ŀ ƴŜǾƘƻŘƴł ǇǊƻ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ǇƭƻŘƛƴΣ ǘŀƪ ǎŜ ƘƻǊŀƭƻǾŞ 
ǾŠƴƻǾŀƭƛ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇŀǎǘŜǾŜŎǘǾƝΦ [ƛŘŞ ǎŜ ǘǳ ȌƛǾƛƭi ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ǘŠȌōƻǳ ƪƻǾǻΣ ŘǌŜǾŀΣ Ǿ ƘƻǊǎƪȇŎƘ ŎƘŀƭǳǇłŎƘ ǾȊƴƛƪŀƭȅ ǊǻȊƴŞ 
ǌŜƳŜǎƭƴŞ ŀ ǌŜȊōłǌǎƪŞ ŘƝƭƴȅΣ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƪ ǾȇǊƻōŠ ǘǊŀŘƛőƴƝŎƘ 
ŘǌŜǾŠƴȇŎƘ ƘǊŀőŜƪΣ  ȌŜƴȅ ǇŀƭƛőƪƻǾŀƭȅ ŀ ǾȅǊłōŠƭȅ ƪǊŀƧƪȅΦ ±Ȋƴƛƪŀƭȅ 
ǊǻȊƴŞ ǎƪƭłǊƴȅ ŀ Ǿ ƴŜǇƻǎƭŜŘƴƝ ǌŀŘŠΣ Ǿ ǇƻŘƘǻǌƝ ƧƛȌƴƝŎƘ ǎǾŀƘǻ 
YǊǳǑƴȇŎƘ ƘƻǊΣ ǎŜ ǘŠȌƛƭƻ ǳƘƭƝΦ ±ȇȊƴŀƳƴł ōȅƭŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǾȇǊƻōŀ 

ŘǌŜǾŠƴȇŎƘ ƘǊŀőŜƪΣ ƪǘŜǊł ǎƛ ǇǌŜǎ ǾǑŜŎƘƴŀ ƳƻȌƴł ǵǎƪŀƭƝΣ ȊŀŎƘƻǾŀƭŀ ǎǾƻǳ 
ǘǊŀŘƛŎƛ ŘƻŘƴŜǎΣ ƛ ǳ ƴłǎ ƴŀ bƻǾŞ ±ǎƛΦ 
tƻ ŘǊǳƘŞ ǎǾŠǘƻǾŞ ǾłƭŎŜΣ ǎ ƻŘǎǳƴŜƳ ƻōȅǾŀǘŜƭΣ Ȋŀƴƛƪƭa ƴŜƧŜƴ ƳƝǎǘƴƝ ǌŜmesla, 
ŀƭŜ ƛ ǘǊŀŘƛŎŜΦ błǎƭŜŘƴŞ ȊƴƻǾǳƻǎƝŘƭŜƴƝ őŜǎƪȇƳ ƻōȅǾŀǘŜƭǎǘǾŜƳ ƴƛƪŘȅ 
ƴŜŘƻǎłƘƭƻ ǇǌŜŘǾłƭŜőƴŞ ǵǊƻǾƴŠΣ ŎƻȌ ǾŜŘƭƻ ƪ ǾȅƭƛŘƴŠƴƝ ƘƻǊǎƪȇŎƘ ƻōƭŀǎǘƝ ŀ 
ǵǇƭƴŞƳǳ Ȋłƴƛƪǳ ǎǇƻǳǎǘȅ ŎŜƭȇŎƘ ƻōŎƝ ŀ ǌŀŘȅ ƪǊǳǑƴƻƘƻǊǎƪȇŎƘ ǘǊŀŘƛőƴƝŎƘ 
aktivit. 
! ŘƻǾǊǑŜƴƝƳ ȊƪłȊȅ YǊǳǑƴȇŎƘ ƘƻǊ byla ǊƻȊǑƝǌŜƴł ǘŠȌōŀ ǳƘƭƝΣ ƪǊŀƧ ȊƧƛȊǾŜƴȇ 
ƪȅǎŜƭȇƳƛ ŘŜǑǘƛΣ Řƻƭȅ ŀ ǳƘŜƭƴȇƳƛ ǇłƴǾŜƳƛΣ ȊŀǇƻƳŜƴǳǘȇΣ ƴŜƘŜȊƪȇ ŀ 
ƴŜƘƻǎǘƛƴƴȇΦ 
{ƴŀŘ ƧǎƳŜ ƘƛǎǘƻǊƛƝ ǇƻǳőŜƴƛ ŀ ƧƛȌ ƴŜŘƻǇǳǎǘƝƳŜ ȌłŘƴƻǳ ȊƪłȊǳ ƴŀǑƛŎƘ ƘƻǊΣ 
ƪǘŜǊŞ ǇǊłǾŠ ƴȅƴƝ ǇŀǘǌƝ ƪ ǘŠƳ ƴŜƧƪǊłǎƴŠƧǑƝƳ Ǿ ƴŀǑƝ ǊŜǇǳōƭƛŎŜΦ YǊǳǑƴŞ ƘƻǊȅ 
ǇǌŜȌƛƭȅ ǎǇƻǳǎǘǳ ƪŀǘŀǎǘǊƻŦ ŀ ǇǌŜǎǘƻ ȊŘŜ ƳłƳŜ ƻǇǊŀǾŘǳ ǳƴƛƪłǘƴƝ ǇǌƝǊƻŘǳΣ 
ǎǘǊƻƳƻǾŞ ǾŜƭƛƪłƴȅΣ ǇȅǑƴƝƳŜ ǎŜ ǘŀƧŜƳƴƻǳ ŀȌ ƳŀƎƛŎƪƻǳ ƘƛǎǘƻǊƛƝΣ  ƪǘŜǊł ƧŜΣ ƴŀ 
ǊƻȊŘƝƭ ƻŘ ǘŞ ǎǳŘŜǘǎƪŞΣ ƴŀǑƝ ǇǌŜŘƴƻǎǘƝΦ YǊǳǑƴŞ ƘƻǊȅ Ƨǎƻǳ ƪǊŀƧŜƳ ǇǊƻǘƪŀƴȇƳ 
ǘŀƧŜƳƴȇƳƛ ōȅǘƻǎǘƳƛΣ ƻ ƪǘŜǊȇŎƘ ǎŜ ǾȅǇǊłǾŠƧƝ ƭŜƎŜƴŘȅΣ Ƨǎƻǳ ƪǊŀƧŜƳΣ ƪŀƳ ǎŜ 
ǾǊłǘƛƭȅ ǘǊŀŘƛŎŜΣ ƭƛŘǎƪŞ ƘƻŘƴƻǘȅΣ ƪƭƛŘ ŀ ǇƻƪƻƧ.                                                                   
                           tŜǘǊŀ {ŀƳƪƻǾłΣ bƻǾƻǾŜǎƪŞ ƳǳȊŜǳƳ ŀ LƴŦƻŎŜƴǘǊǳƳ b±I 

Novinky v ƴŀǑŜƳ ƳǳȊŜǳ ŀ infocentru 
hŘ ƭƻƶǎƪŞƘƻ ƭŞǘŀ ǎŜ ƴƻǾƻǳ ǇŜǊǎƻƴłƭƴƝ Ǉƻǎƛƭƻǳ 
bƻǾƻǾŜǎƪŞƘƻ ƳǳȊŜŀ ŀ ƛƴŦƻŎŜƴǘǊŀ ǎǘŀƭŀ LƴƎΦ tŜǘǊŀ 
{ŀƳƪƻǾłΦ włŘƛ ōȅŎƘƻƳ ±łƳ Ƨƛ ōƭƝȌŜ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛƭƛΣ 
ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǾǑŜŎƘƴƻ ǘƻΣ Ŏƻ Ǿ ōǳŘƻǾŠ ƳǳȊŜŀ 
ƳǻȌŜǘŜ ƴŀƧƝǘ ŀ ƧŀƪŞ ǎƭǳȌōȅ ǎŜ ǘǳ ǇƻǎƪȅǘǳƧƝΦ ! ǇǊƻǘƻ 
ƧǎŜƳ ǇŀƴƝ tŜǘǌŜ ǇƻƭƻȌƛƭŀ ǇłǊ ƻǘłȊŜƪΥ 
±ƛŘƝǘŜ ǎƳȅǎƭ ǇǊƻǾƻȊƻǾŀǘ ƳǳȊŜǳƳ Ǿ ǘŀƪ ƳŀƭŞ 
ƻōŎƛΣ Ƨŀƪƻǳ ƧŜ bƻǾł ±Ŝǎ Ǿ IƻǊłŎƘΚ tǌŜŎƛ ƧŜƴƻƳ 
ƳǳȊŜǳƳ ƴŜƴƝ ǎŀƳƻ ƻ ǎƻōŠ ǾȇŘŠƭŜőƴŞ ŀ ƻōŜŎ ƧŜƧ 
ƳǳǎƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠ ŘƻǘƻǾŀǘΧΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƧǎƳŜ Ƴŀƭł ƻōŜŎ 
s urőƛǘȇƳ ƻƳŜȊŜƴȇƳ ǊƻȊǇƻőǘŜƳ ŀ ƳǳȊŜǳƳ ƻǇǊŀǾŘǳ ƴŜƴƝ 
ǊŜƴǘŀōƛƭƴƝΣ ǘŀƪŞ ƴłǾǑǘŠǾƴƻǎǘ ƧŜ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ Ƨƛƴł Ǿ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ ǎ 
ǾŠǘǑƝƳƛ ƳŠǎǘǎƪȇƳƛ ƳǳȊŜƛΣ ǎƳȅǎƭ ǘƻ ǳǊőƛǘŠ ƳłΦ błǾǑǘŠǾƴƝŎƛ ǎƛ 
ǘƻ ǳ ƴłǎ ǾŜƭƳƛ ǇƻŎƘǾŀƭǳƧƝΣ ƭƝōƝ ǎŜ ƧƛƳ ǘǳ ŀ ƪǳǇƻŘƛǾǳ ǎŜ ƛ ǾǊŀŎŜƧƝΣ 
ŎƻȌ ŘƻƪŀȊǳƧƝ ƛ ǵȌŀǎƴŞ ǾȊƪŀȊȅ ŀ ȊłǇƛǎȅ Ǿ ƪǊƻƴƛŎŜ ƳǳȊŜŀΦ ! ƴŜƧŜƴ 
ǇǊƻǘƻ ƧŜ ŘƻōǊŞ Ǿ ǇǊƻǾƻȊƻǾłƴƝ ƳǳȊŜŀ ǇƻƪǊŀőƻǾŀǘΣ ŀƭŜ ǘǌŜōŀ 
ǘŀƪŞ ǊƻȊǑƛǌƻǾŀǘ ŀ ƻōƳŠƶovat jeho expozici. 
2ƝƳ ǎŜ ƳǳȊŜǳƳ ƳǻȌŜ ǇƻŎƘƭǳōƛǘΚ Wŀƪł ƧŜ ŎƝƭƻǾł ǎƪǳǇƛƴŀ ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪǻΚ Wŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ǳȌ ƳǳȊŜǳƳ Ǿ obci funguje?aȅǎƭƝƳ ǎƛΣ 
ȌŜ ƳǳȊŜǳƳ ǳȌ Ƴł Ǿ ƻōŎƛ ǎǾŞ őŜǎǘƴŞ ƳƝǎǘƻΦ {ƭŀǾƴƻǎǘƴŠ ōȅƭƻ ƻǘŜǾǌŜƴƻ ммΦ ƪǾŠǘƴŀ нллмΣ ǘƻ ƧŜ ǳȌ ǎƪƻǊƻ нн ƭŜǘΦ ½ŀ ǘǳ Řƻōǳ ǇǊƻǑƭƻ ȊƴŀőƴȇƳƛ ȊƳŠƴŀƳƛΦ 
hōǊŀȊƴŠ ǌŜőŜƴƻΣ ƴŀǑŜ ŘƝǘŠ ǳȌ ŘƻǎǇŠƭƻΦ ½ŀ ǘǳ Řƻōǳ ƴłǎ ƴŀǾǑǘƝǾƛƭƻ ƴŜǎǇƻőŜǘ ƭƛŘƝ ǾǑŜŎƘ ǾŠƪƻǾȇŎƘ ƪŀǘŜƎƻǊƛƝΦ ±ŜƭƳƛ ƳŠ ǘŠǑƝΣ ȌŜ ǎƛ ŎŜǎǘǳ ƪ ƴłƳ  najdou 
ƛ ƳƭŀŘƝ ŀ ŘŠǘƛΦ 5Šǘƛőƪȅ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧǾƝŎ ǳŎƘǾłǘƝ ŘƻōƻǾŞ ǑƪƻƭƴƝ ƭŀǾƛŎŜ ŀ ƴŀǑŜ ŘǌŜǾŠƴŞ ƘǊŀőƪȅΦ /Ƙƭƻǳōƻǳ ƧŜ ǳǊőƛǘŠ ƴŀǑŜ ŘƻōƻǾł ǎǾŠǘƴƛŎŜΣ ƪterou 
ǾǑƛŎƘƴƛ ƻōŘƛǾǳƧƝΦ hōǊŀȊȅ ƪǌƝȌƻǾŞ ŎŜǎǘȅ Ȋ ƴŀǑŜƘƻ ƪƻǎǘŜƭŀ {ǾΦ ŀǊŎƘŀƴŘŠƭŀ aƛŎƘŀŜƭŀΣ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪŞ ŘƻƪǳƳŜƴǘȅ ǾȇǊƻōȅ ŘǌŜǾŠƴȇŎƘ ƘǊŀőŜƪ ŀ ƘƭŀǾƴŠ ǵȌŀǎƴŞ 
ƳƻŘŜƭȅ ƪƻǎǘŜƭǻΣ ƪƻǎǘŜƭƝƪǻ ŀ ƪŀǇƭƝΦ 
Wŀƪł ƧŜ ƻǘŜǾƝǊŀŎƝ ŘƻōŀΚ ΦhǘŜǾƝǊŀŎƝ Řƻōŀ ƳǳȊŜŀ ŀ ƛƴŦŀ ǎŜ ƳŠƴƝ ǇƻŘƭŜ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǎŜȊƽƴȅ όȊƛƳƴƝκƭŜǘƴƝύΦ bȅƴƝ ƳłƳŜ ǾŜ ǾǑŜŘƴƝ Řƴȅ ƻǘŜǾǌŜƴƻ ƻŘ мо 

Řƻмт ƘƻŘƛƴΣ ǾƝƪŜƴŘȅ ŀ ǎǾłǘƪȅ ƻŘ мл Řƻ мр ƘƻŘƛƴΦ h ƭŜǘƴƝ ǎŜȊƽƴŠ ǎŜ ƴłƳ ƭƻƴƛ ƻǎǾŠŘőƛƭŀ ǇǊƻŘƭƻǳȌŜƴł ƻǘŜǾƝǊŀŎƝ Řƻōŀ ŀ ǾŠǌƝƳΣ ȌŜ ƛ ƭŜǘƻǎΣ ǘƝƳ 
ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪȅ ŀ ǘǳǊƛǎǘȅ ǇƻǘŠǑƝƳŜΦ 
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WŀƪŞ ǎƭǳȌōȅ ƴŀōƝȊƝ ƛƴŦƻŎŜƴǘǊǳƳΚ WŜ ǇǊƛƳłǊƴŠ ǳǊőŜƴƻ ƧŜƴƻƳ ǇǊƻ ǘǳǊƛǎǘȅΣ 
ŀƴŜōƻ ƳłǘŜ ƴŠŎƻ ȊŀƧƝƳŀǾŞƘƻ ƛ ǇǊƻ ƳƝǎǘƴƝ ƻōőŀƴȅΚ tƭłƴǳƧŜ ǎŜ ȊŘŜ ƴŠƧŀƪł ŀƪŎŜ 
v roce 2023? ΦWŀƪƻ ƛƴŦƻŎŜƴǘǊǳƳ ƧǎƳŜ ǎŜ Ǉƻǎǳƴǳƭƛ ƘƻŘƴŠ ŘƻǇǌŜŘǳΦ LƴǎǇƛǊǳƧŜƳŜ ǎŜ ŘŀƭǑƝƳƛ ƝőƪȅΣ 
ƳƛƳƻ ǾǑŜƭƛƧŀƪŞ ǊǻȊƴŞ ōǊƻȌǳǊȅ ŀ ƳŀǇƪȅ ƴŀōƝȊƝƳŜ ǘǳǊƛǎǘƛŎƪŞ ȊƴłƳƪȅΣ ǾƛȊƛǘƪȅΣ ŘŜƴƝƪȅΣ ƪŀǊǘȅΣ ƳƛƴŎŜΣ 
ǎǳǾŜƴȇǊȅ όƴŀǇǌΦ ǾŜƭƳƛ ƻōƭƝōŜƴŞ ŘǌŜǾŠƴŞ ƳŀƎƴŜǘƪȅ ǎ ǘŞƳŀǘȅ ƴŀǑƝ ƻōŎŜύΦΦΦΦŀ Ǿ ƴŜǇƻǎƭŜŘƴƝ ǌŀŘŠ ǎŜ 
ǎƴŀȌƝƳŜ ǇƻƳƻŎƛΣ ǇƻǊŀŘƛǘ ŀ ȊƻŘǇƻǾŠŘŠǘΣ ǇƻƪǳŘ ƳƻȌƴƻ ǾǑŜŎƘƴȅΣ ƻǘłȊƪȅ ǘǳǊƛǎǘǻΦ ½ŀƭƻȌƛƭƛ ƧǎƳŜ ǳ ƴłǎ 
ǾȇǎǘŀǾǳ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƝΣ ƧŜƧƝŎƘȌ ŀǳǘƻǊȅ Ƨǎƻǳ ǇǊłǾŠ ƳƝǎǘƴƝ ƻōőŀƴŞΦ bŠƪǘŜǌƝ ƪ ƴłƳ ǊłŘƛ ȊŀƧŘƻǳΣ ǘǌŜōŀ ǇǊƻ ǇƻƘƭŜŘ 
ƴŜōƻ ǎƛ ǇǊƻƘƭŞŘƴƻǳǘ ǾȅǎǘŀǾŜƴŞ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛŜΣ ŀƭŜ ǎŜǘƪłǾłƳ ǎŜ ƛ ǎ ƳƝǎǘƴƝƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ƴŜǾŠŘƝΣ ȌŜ ǘǳ ƧǎƳŜ ŀ ƴƛƪŘȅ 
ƴŜƴŀǾǑǘƝǾƛƭƛ ŀƴƛ ƳǳȊŜǳƳΦ /ƻȌ ƧŜ ǑƪƻŘŀΣ ƪŘȅȌ ǳȌ ǘŀ ƳƻȌƴƻǎǘ ǘǳ ƧŜΣ ǇǊƻő ǎƛ ƴŜǳŘŠƭŀǘ ŎƘǾƛƭƪǳΣ ǇǊƻƧƝǘ ǎŜ ŀ 
ƴŀǾǑǘƝǾƛǘ ƴłǎΦ Υ-)  
{ǇƻƭŜőƴŠ ǎ ǇŀƴƝ ƳƝǎǘƻǎǘŀǊƻǎǘƪƻǳ 9Ǿƻǳ bƛǊƻŘƻǾƻǳ ǇƭłƴǳƧŜƳŜ ǇǊƻ ǘŜƴǘƻ Ǌƻƪ ǎǇƻǳǎǘǳ ŀƪŎƝΣ ŎƘǘŠƭȅ 
ōȅŎƘƻƳ ǇƻǌłŘŀǘ ƳŜƴǑƝ ǾȇǎǘŀǾȅ ƴŜōƻ ōŜǎŜŘȅ ǎ ŀǳǘƻǊȅ όǘȊǾΦ ŀǳǘƻǊǎƪł őǘŜƴƝύΣ ŎƘŎŜƳŜ ǊƻȊǑƝǌƛǘ ƴŀōƝŘƪǳ 
ǇƻƘƭŜŘǻ όƧǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ȌłŘŀƴȇƳ ŀǊǘƛƪƭŜƳύ ŀ ǘƻ ƴŀǇǌΦ ƻ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪŞ ǇƻƘƭŜŘƴƛŎŜΦ ± ƴŜƧōƭƛȌǑƝ ŘƻōŠ  
ŎƘȅǎǘłƳŜ ǾŜƭƛƪƻƴƻőƴƝ ǾȇȊŘƻōǳ ŀ ǾȇǎǘŀǾǳΦ /ŜƭƪƻǾŠ ƴłǎ őŜƪł ǎǇƻǳǎǘŀ ǇǊłŎŜ ŀ ŘƻǳŦłƳŜΣ ȌŜ ƻŘƳŠƴƻǳ 

ƴłƳ ōǳŘŜ ǎǇƻƪƻƧŜƴƻǎǘ ǾǑŜŎƘ ƴŀǑƛŎƘ ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪǻΣ ǘǳǊƛǎǘǻ ŀ ƳƝǎǘƴƝŎƘ ƻōőŀƴǻΦ 

±ȅ ƻǎƻōƴŠ ǎǘƻƧƝǘŜ Ȋŀ ȊŀƧƝƳŀǾȇƳƛ ǇǌƝǎǇŠǾƪȅ ƴŀ ŦŀŎŜōƻƻƪƻǾŞƳ ǇǊƻŦƛƭǳ ƳǳȊŜŀΣ ƧŀƪŞ ȊŘǊƻƧŜ ǇƻǳȌƝǾłǘŜΚ ±ƴƝƳłǘŜ ǇƻȊƛǘƛǾƴƝ 
ȊǇŠǘƴƻǳ ǾŀȊōǳΚ ¢ŀƪŞ ŀǎƛ ǊłŘŀ ŦƻǘƝǘŜΣ Ƨŀƪ ƧŜ ǾƛŘŠǘ ƴŀ C.ΧΧΦΚ Fō ǇǊƻŦƛƭ ƳǳȊŜŀ ōȅƭƻ ƴǳǘƴŞ ƻȌƛǾƛǘ ƴŜōƻ ƧŜǑǘŠ ƭŞǇŜΣ ƴŜŎƘŀǘ Ƙo povstat z 

ǇƻǇŜƭŀ Ƨŀƪƻ CŞƴƛȄŜΦ YŀȌŘȇ ŘŜƴ ǇǌƛŘłƳ ǇłǊ ǎǾȇŎƘ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƝ ŀ ƪƻƳŜƴǘłǌ ǎ ƻŘƪŀȊŜƳ ƴŀ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǇƻőŀǎƝ ǳ ƴłǎΦ LƴŦƻǊƳǳƧƛ ƻ ǊǻȊƴȇŎƘ ŀƪŎƝŎƘ ŀ ŘŠƴƝ ǳ 
ƴłǎ ŀ Ǿ ƴŜƧōƭƛȌǑƝƳ ƻƪƻƭƝΦ [ƛŘŜƳ ǎŜ ƘƻŘƴŠ ƭƝōƛƭȅ ƭŜǘƴƝ ǘƛǇȅ ƴŀ ǾȇƭŜǘȅΣ ŘƝƪȅ ƴƛƳ ƪ ƴłƳ ȊŀǾƝǘŀƭŀ ǎǇƻǳǎǘŀ ǘǳǊƛǎǘǻ ŀ ƻǎƻōƴŠ ǘƻ ŎƘǾłƭƛƭƛΦ tŀƪ ƳŠ ƴŀǇŀŘƭȅ ǘȊǾΦ 
ϦŘƴŜǑƴƝ ȊŀƧƝƳŀǾƻǎǘƛϦ ŀ ƧŜƭƛƪƻȌ ƧǎƳŜ ƳǳȊŜǳƳ ƘƛǎǘƻǊƛŜΣ ȊŀƳŠǌƛƭŀ ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŀ ƘƛǎǘƻǊƛƛ YǊǳǑƴƻƘƻǌƝΦ IƭŜŘŀƭŀ ƧǎŜƳ Ǉƻ ǊǻȊƴǳΣ ƳƛƳƻ ƧƛƴŞ ǘŀƪŞ ƴŀ ǿŜōǳ 
ƻōŎŜ όǘƝƳǘƻ ŘŠƪǳƧƛ ǇΦ tŜǑƝǊƻǾƛΣ ōȇǾŀƭŞƳǳ ƪǊƻƴƛƪłǌƛ ƴŀǑƝ ƻōŎŜύΦ tƻǎƭŜŘƴƝ Řƻōƻǳ ƧŜ ƳƻƧŜ ǘŜǊƛǘƻǊƛǳƳ ƴŠƳŜŎƪȇ ǿŜō ŘŜǳǘŎƘŜŦƻǘƻǘƘŜƪΣ ǵȌŀǎƴł 
ǇƻƪƭŀŘƴƛŎŜ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƝΦ aƻƧŜ ǇƻǾƝŘłƴƝ ƪ ƴƛƳ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾȅŎƘłȊƝ ȊŜ ȊƴŀƭƻǎǘƝ ƘƛǎǘƻǊƛŜ ŀ ŘŠƧŜǇƛǎǳ όƳǻƧ ƪƻƴƝőŜƪύ, ŀ ƴŜōƻ ǇƻŘƭŜ ŘŀƴŞƘƻ ǘŞƳŀǘǳ 
ŘƻƘƭŜŘłǾłƳ Ȋ ǊǻȊƴȇŎƘ ǇǊŀƳŜƴǻ ƴŀ ƛƴǘŜǊƴŜǘǳ ƴŜōƻ Ǿ ƪƴƛƘłŎƘΦ ±ŜƭƳƛ ƻŎŜƶǳƧƛ ȊǇŠǘƴƻǳ ǾŀȊōǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ǾƴƝƳłƳ ƛ ȊǾȅǑǳƧƝŎƝƳ ǎŜ ǇƻőǘŜƳ ǎƭŜŘǳƧƝŎƝŎƘ 
ŎŜƭƪƻǾŠΣ ƴŜƧŜƴ ƴŀ ǇƻőŜǘ ƭƛƪŜǎΦ tǊƻ ƴłǎ ǘƻ ȊƴŀƳŜƴł ƘƻŘƴŠ ŀ ƧǎƳŜ ǊłŘƛΣ ȌŜ ƴłǎ ƻǎǘŀtƴƝ ƝőƪŀΣ ƳƝǎǘƴƝ ƻōőŀƴŞ ŀ ŘŀƭǑƝ ǎƭŜŘǳƧƝŎƝ ǎŘƝƭŜƧƝ,  ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ƴłǎ Řłƭ 
Řƻ ǇƻǾŠŘƻƳƝΣ Řł ǎŜ ǌƝŎƛΣ ǑƛǊƻƪŞƳǳ ƻƪƻƭƝ ŀ ǘƝƳ ȊƝǎƪłǾłƳŜ ŘŀƭǑƝ ƳƛƭŞ ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪȅ ƳǳȊŜŀ ƛ ƛƴŦŀΦ 
bŀǾǑǘŠǾǳƧƝ ƳǳȊŜǳƳ ǘŀƪŞ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ƴłǾǑǘŠǾƴƝŎƛΚ WŀƪȇƳƛ ƧŀȊȅƪȅ ƧǎǘŜ ǎŎƘƻǇƴł  ǎ ƴƛƳƛ ƘƻǾƻǌƛǘΚ {ŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ƳłƳŜ 
ǘǳǊƛǎǘȅ ŀ ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪȅ ƛ ȊŜ ȊŀƘǊŀƴƛőƝΣ ȊŜƧƳŞƴŀ Ȋ bŠƳŜŎƪŀΦ 5ƴŜǎ ƧǎŜƳ ǘǳ ƳŠƭŀ ŘǾŠ ŘłƳȅ Ȋ aŀřŀǊǎƪŀ ŀ ǾŜƭƳƛ ǎŜ ƧƛƳ ǘǳ 
ƭƝōƛƭƻΣ ǇƻǇƻǾƝŘŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛ ǎ ƴƛƳŀ ŀ Řƻǎǘŀƭŀ ƧǎŜƳ Ȋŀ ƻŘƳŠƴǳ őƻƪƻƭłŘƪǳ Υ-ύ WŜƭƛƪƻȌ ƧǎŜƳ ǎŜ ƧŀȊȅƪȅ ǳőƛƭŀ ƻŘ Ƴŀƭŀ όȊłƪƭŀŘƴƝ 
ƧŀȊȅƪƻǾł Ǒƪƻƭŀ /ƘƻƳǳǘƻǾύΣ ŘƻǊƻȊǳƳƝƳ ǎŜ ƴŠƳőƛƴƻǳΣ ŀƴƎƭƛőǘƛƴƻǳΣ ŦǊŀƴŎƻǳǑǘƛƴƻǳ ŀ ǊǳǑǘƛƴƻǳΦ bŠƳőƛƴǳ ŀƭŜ ǊłŘŀ moc 
ƴŜƳłƳΣ ƧŜ ǘƻ ǘǾǊŘȇ ŀ ǇǊƻ ƳŠ ƴŜƘŜȊƪȇ ƧŀȊȅƪΣ ƴƛƪŘȅ ƴŜōȅƭŀ ƳȇƳ ŦŀǾƻǊƛǘŜƳΦ Wƛƴŀƪ ƳŠ ƧŀȊȅƪȅ ƘƻŘƴŠ ōŀǾƛƭȅΣ ƳƻƧŜ ōŀōƛőƪŀ 
Ƴƛ ǾȌŘȅ ǌƝƪŀƭŀΣ ƪƻƭƛƪ ǌŜőƝ ȊƴłǑΣ ǘƻƭƛƪǊłǘ Ƨǎƛ őƭƻǾŠƪem :-) 
9ȄƛǎǘǳƧŜ ƴŠŎƻΣ őƝƳ ōȅǎǘŜ ŎƘǘŠƭŀ ƳǳȊŜǳƳΣ ƛƴŦƻŎŜƴǘǊǳƳ Ǉƻǎǳƴƻǳǘ ƴŠƪŀƳ ƪǳǇǌŜŘǳΚ Leǘƻǎ ōȅŎƘ ǎŜ ŎƘǘŠƭŀ ƘƴŜŘ Ȋ ƧŀǊŀ ȊŀƳŠǌƛǘ ƴŀ ǵǇǊŀǾǳ ƻƪƻƭƝ ǇǌŜŘ 
ōǳŘƻǾƻǳ ƳǳȊŜŀΦ tǌŜŎŜ ƧŜƴƻƳΣ ƧŜ ǘƻ ǘƻ ǇǊǾƴƝΣ Ŏƻ ǳ ƴłǎ ƴłǾǑǘŠǾƴƝŎƛ ƳǳȊŜŀ ŀ ƛƴŦŀ ǾƛŘƝΦ .ȅƭƻ ōȅ ŦŀƧƴ ǾȅōǳŘƻǾŀǘ ǇǌŜŘ ƻƪƴȅ ƳǳȊŜŀ ƭŀǾƛőƪȅ ŀ ǎǘƻƭȅ ǇǊƻ 
ƻŘǇƻőƛƴƪƻǾȇ őŀǎ ƴŀǑƛŎƘ ƴłǾǑǘŠǾƴƝƪǻΣ ǇǌƛŘŀǘ ƴŠƧŀƪȇ ǎǘƻƧŀƴ ƴŀ ƪƻƭŀ Ǿ ƭŜǘƴƝ ǎŜȊƽƴŠΦ WŜ ǘƻƘƻ ǎǇƻǳǎǘŀΣ ŀƭŜ ǾǑŜ ǎ ǊƻȊǾŀƘƻǳΣ ǊƻȊƳȅǎƭŜƳ ŀ ǎ ƻƘƭŜŘŜƳ ƴŀ 
ƳƻȌƴŞ ŦƛƴŀƴŎƻǾłƴƝΦ 5łƭŜ ƳŠ ƴŀǇŀŘƭƻΣ ǇƻǌłŘŀǘ ǇǊƻ Ǒƪƻƭȅ ŀ Ǒƪƻƭƪȅ όǇǌŜŘǑƪƻƭłƪȅύΣ ƪǘŜǊŞ ōȅ ǎŜ ƻŦƛŎƛłƭƴŠ ȊǾŀƭȅΣ ŜȄƪǳǊȊŜ ǎ ǇƻǳǘŀǾȇƳ ǾȇƪƭŀŘŜƳΣ ŀōȅ ǎŜ 

Řƻ ǾȇƪƭŀŘǳ ƳƻƘƭƛ ŘŠǘƛ  ȊŀǇƻƧƻǾŀǘ ŀ ǾǑŜ ōȅƭƻ ŦƻǊƳƻǳ ȊłōŀǾȅΦ 5ŀƭǑƝ ŀ ŘŀƭǑƝ 
ƴłǇŀŘȅΣ ƪǘŜǊŞ ŎƘŎƛ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ȊǇǊŀŎƻǾłǾŀǘΦ 
½ŀƧƝƳł ±łǎ ƘƛǎǘƻǊƛŜΚ ! Ƨŀƪł ƧŜ ǾƭŀǎǘƴŠ ±ŀǑŜ ǇǻǾƻŘƴƝ ǇǊƻŦŜǎŜ ŀ Ƨŀƪ ƧǎǘŜ 
ǎŜ ƻŎƛǘƭŀ ƴŀ ±ǎƛΚ WǎǘŜ ǇǻǾƻŘŜƳ Ȋ ƳŠǎǘŀΧΦƧŀƪ ǎŜ ±łƳ ȌƛƧŜ ƴŀ ǾŜǎƴƛŎƛΣ 
ȊǾƭłǑǘŠ Ǉŀƪ Ǿ ƘƻǊǎƪŞ ƻōŎƛ? aƻƧŜ ǇǻǾƻŘƴƝ ǇǊƻŦŜǎŜ ƧŜ ƴŀ Ƙƻƴȅ ǾȊŘłƭŜƴł 
ǘƻƳǳΣ Ŏƻ ŘŠƭłƳ ƴȅƴƝΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ ƳŠ ƘƛǎǘƻǊƛŜ ōŀǾƝΣ ƧǎŜƳ ǎǘǊƻƧƴƝ ƛƴȌŜƴȇǊΦ 
tǌŜǎǘŠƘƻǾŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎŜΣ ƛ ǎ ŘŎŜǊƻǳΣ ƴŀ bƻǾƻǳ ±Ŝǎ ƪ ǇǌƝǘŜƭƛΣ Ȋ WƛǊƪƻǾŀΦ !ƭŜ 
ƴŜƴƝ ǘƻ ȊŀǎŜ ǘŀƪƻǾł ȊƳŠƴŀΣ őłǎǘ ŘŠǘǎǘǾƝ ƧǎŜƳ ǇǊƻȌƛƭŀ ƴŀ ǾŜǎƴƛŎƛ ǳ 
ōŀōƛőƪȅΦ tǊŀǾŘƻǳ ƧŜΣ ȌŜ ǇǊǾƴƝ ȊƛƳŀ ƳƛΣ ǘŀŘȅ ƴŀ ƘƻǊłŎƘΣ Řŀƭŀ ǇƻǌłŘƴŠ 
ȊŀōǊŀǘΦ aȅ Ȋ ƳŠǎǘŀ ƴŀ ǘƻ ƴŜōȅƭȅ ȊǾȅƪƭŞΦ 5ŎŜǊŀ ǘǳ ōȅƭŀ ƻƪŀƳȌƛǘŠ Ƨŀƪƻ 
Ǌȅōŀ ǾŜ ǾƻŘŠ ŀ Ƨł ǎŜ ǘŀƪŞ ƘƻŘƴŠ ǊȅŎƘƭŜ ǇǌƛȊǇǻǎƻōƛƭŀ ŀ ȊŀƳƛƭƻǾŀƭŀ ǎƛ ǘƻ 
ǘǳΦ ¦Ȍ ōȅŎƘ ƴŜƳŠƴƛƭŀΦ WŜ ǘǳ ƪǊłǎƴŠΣ ƭƛŘŞ Ƨǎƻǳ ƧƛƴƝ ƴŜȌ ǾŜ ƳŠǎǘŠΣ ǾǑŜ ƧŜ 
ǘŀƪƻǾŞ ƪƭƛŘƴŞΣ ǇǊƻǎǘŠ Ƨŀƪƻ Ƨƛƴȇ ǎǾŠǘΦ 

/ƻ ƴłǑ őŜƪłΚ 
V ǇǊǾƴƝƳ ǾȅŘłƴƝ ½ǇǊŀǾƻŘŀƧŜ Ǿ ƴƻǾŞƳ ǊƻŎŜΣ ōȅŎƘ ±łƳ ǊłŘŀ 
ǇǌŜŘǎǘŀǾƛƭŀ ƴŀŘŎƘłȊŜƧƝŎƝ ǇǌƛǇǊŀǾƻǾŀƴŞ ŀƪŎŜΦ 
bŜƧŘǌƝǾŜ ƴłǎ пΦ оΦ őŜƪł ƻōŜŎƴƝ ǇƭŜǎΣ ƴŀ ƪǘŜǊȇ ƧƛȌ ƳłƳŜ ǾǎǘǳǇŜƴƪȅ 
ǾȅǇǊƻŘłƴȅΦ Wŀƪ ōȅƭƻ ŀǾƛȊƻǾłƴƻΣ ōǳŘŜ ƳŀƭŞ ǇǌŜŘǘŀƴőŜƴƝΣ ōƻƘŀǘł 
ǘƻƳōƻƭŀ ŀ ȊƭŀǘȇƳ ƘǌŜōŜƳ ǾŜőŜǊŀ ōǳŘŜ ǾȅǎǘƻǳǇŜƴƝ tŜǘǊŀ 
YƻǘǾŀƭŘŀΦ 5łƳȅ ǘŀƪŞ ƳƻƘƻǳ ƻǇŠǘ ƻőŜƪłǾŀǘ Ƴŀƭȇ ŘłǊŜőŜƪΣ Ƨŀƪ ƧŜ 
ƧƛȌ ȊǾȅƪŜƳΣ ƧŜƭƛƪƻȌ ƧŜ ǘŜǊƳƝƴ ǇƭŜǎǳ ƻǇŠǘ ōƭƝȊƪƻ ǾȇȊƴŀƳƴŞƳǳ a5¿ 
J ±ŠǌƝƳΣ ȌŜ ǾǑŜŎƘƴƻ ƪƭŀǇƴŜ ǘŀƪ Ƨŀƪ Ƴł ŀ ōǳŘŜƳŜ ǎŜ ǎƪǾŠƭŜ 
ōŀǾƛǘΦ WŜ ƧŜǑǘŠ ƧŜŘƴŀ ŀƪŎŜΣ ƴŀ ƪǘŜǊƻǳ ōȅŎƘ ±łǎ ƧƛȌ Ǿ ǇǌŜŘǎǘƛƘǳ 
ŎƘǘŠƭŀ ǇƻȊǾŀǘΣ ŀ ǘƻ ƧŜ ŘƛǾŀŘŜƭƴƝ ǇǌŜŘǎǘŀǾŜƴƝ ¢¸ W{L b#~ a9{L#~, 
ƪǘŜǊŞ ƴłƳ ȊŀƘǊŀƧƝ őƭŜƴƻǾŞ ǎƻǳōƻǊǳ YƭƻǳȊłƪΣ ŀ ǘƻ нсΦоΦ ƴŀ ǎłƭe 
Y5 tƻŘ ƭƛǇƻǳΦ hǎǘŀǘƴƝ ǇƭłƴƻǾŀƴŞ ŀƪŎŜ ǎƛ ƳǻȌŜǘŜ ǇǊƻőƝǎǘ 
v ǇǌƛƭƻȌŜƴŞƳ YǳƭǘǳǊƴƝƳ ƪŀƭŜƴŘłǌƛ ǇǊƻ Ǌƻƪ нлноΦ .ŜǊǘŜ ƧŜƧ ǇǊƻǎƝƳ 
ƻǊƛŜƴǘŀőƴŠΣ ǘŜǊƳƝƴȅ ŀ ƛ ƴŠƪǘŜǊŞ ǳŘłƭƻǎǘƛ ǎŜ ƳƻƘƻǳ ƳŠƴƛǘΣ őƛ 
ƳǻȌŜƳŜ ǘŀƪŞ ŘƭŜ ǇƻȌŀŘŀǾƪǻ ƴŠƧŀƪŞ ǇǌƛŘŀǘΦ [ŜƘŎŜ Ǿ ǇǌŜŘǎǘƛƘǳ 
±łǎ ōǳŘǳ ǾȌŘȅ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀǘ ǾŜ ½ǇǊŀǾƻŘŀƧƛΣ ŀƭŜ ǳǊőƛǘŠ ǎŜ ƻ ƴŀǑƛŎƘ ǇƭłƴŜŎƘ 
ŘƻőǘŜǘŜ ƛ ƴŀ C. ǇǊƻŦƛƭǳ ƻōŎŜ őƛ ǇƻǑƭŜƳŜ {a{ ȊǇǊłǾǳΦ   9Ǿŀ bƛǊƻŘƻǾł 

±¸twh5#bhΗ 
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